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روزنامه صبح ایران

    سال بیستم /شماره 4879/ 8 صفحه/4000 تومان

پیشرو
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وزیر راه و شهرسازی :

ایجاد مناطق آزاد مشترک ایران و 
سوریه به زودی عملیاتی می شود

سازمان  آگهی های 
روزنــامـــه   

پیـشـــــرو   
  3- 33300231 و  3- 33304401- 011

7

وزیر صمت:
آمادگی ایران برای جذب 

سرمایه گذاری عمان

معاون بهداشت دانشگاه 
علوم پزشکی شهید بهشتی

 تاکید کرد؛

علائم بیماری های 
دانش آموزان را
جدی بگیرید

صفحه  6

صفحه  3

صفحه  3

»دوپینگ«هایی در نقش زنگ خطر 

مسئولان ورزش مراقب 
پارالمپیک باشند

دارابی در گفتگو با پیشرو :

ایران در جایگاه پنجم جهانی ثبت آثار 
ناملموس در یونسکو قرار گرفت

حشمتی:

یک سوم خاک مرغوب جهان 
از بین رفته است

بازی های  در  ایران  آوران  مدال  دوپینگ  تست  برملا شدن 
پارآسیایی اگرچه تغییری در جایگاه ایران ایجاد نمی کند 
اما زنگ خطر را برای مسئولان ورزش به صدا درآورد تا برای 
المپیک و پارالمپیک مراقب باشند.ورزش ایران هنوز در تب و ...

معاون میراث فرهنگی با اعلام خبر ثبت جهانی 3 پرونده میراث ناملموس گفت: 
پس از این اتفاق بزرگ توانستیم در میان ۱۸۲ کشور عضو کنوانسیون پاسداری 

از میراث ناملموس به رتبه پنجم دنیا صعود کنیم.
علی دارابی، قائم مقام وزیر و معاون میراث فرهنگی گفت: با نهایت 

مسرت و خوشحالی خبر تصویب 3 پرونده ثبت جهانی را به ..

معاون محیط زیست انسانی سازمان حفاظت محیط زیست گفت: یک سوم خاک مرغوب 
جهان از بین رفته است و با ادامه این روند بحران امنیت غذایی در انتظار 
سازمان  انسانی  زیست  محیط  معاون  حشمتی،  بود.ایرج  خواهد  جهان 
حفاظت محیط زیست به مناسبت روز جهانی خاک با اشاره به بیانات مقام 

معظم رهبری اظهار کرد: یکی از کارهای جدی در حفاظت از محیط..
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رییس اتاق بازرگانی مشترک ایران و روسیه عنوان کرد:

تحقق اهداف توافقنامه های 
تجاری با تکمیل زیرساخت های 

ایران و روسیه

یامین پور اعلام کرد؛

اختصاص 4۵0 میلیارد 
تومان برای ایجاد و 

توسعه مراکز 
مشاوره ازدواج

در دیدار وزیر تجارت عمان 
مطرح کرد:

تاکید مخبر بر 
تدوین نقشه راه 

همکاری  
تهران- مسقط

صفحه  7

رییس اتاق بازرگانی مشترک ایران و روسیه گفت که با تکمیل زیرساخت های 
حمل ونقلی در تجارت دو کشور، اهداف توافق تجارت ترجیحی با اتحادیه 

اقتصادی اوراسیا و عضویت در گروه بریکس تحقق می یابد.
»هادی تیزهوش تابان« در آستانه سفر رییس جمهوری به روسیه اظهار 

ایران و  داشت: بر اساس آمار منتشر شده، ارزش کل تجارت 
روسیه در سال ۱۴۰۱ با افزایش نزدیک به چهار درصدی در 
مقایسه با سال ۱۴۰۰، به بالاترین حد خود در پنج سال گذشته 

رسید.وی افزود: رقم کل تجارت این دو کشور در سال..

صفحه 3

صفحه ۲
صفحه ۲

سایت روزنامــه پیشــرو    
www .  P i s h r od a i l y . i r

فراخوان مناقصه عمومی یک مرحله ای شماره  402/103 
شرکت تولید نیروی برق شاهرود وابسته به وزارت نیرو در نظر دارد از طریق مناقصه عمومی یک مرحله ای 

نسبت به خرید پمپ اینجکشن نیروگاه شاهرود  اقدام نماید.
 کلیه پیمانکاران واجد شرایط و دارای صـلاحیت در صورت تمایل به شرکت در مناقصه فوق می توانند جهت دریافت 
اسناد مناقصه از تاریخ ۱۴۰۲/۰9/۱9 لغایت ۱۴۰۲/۰9/۲3 به سامانه تدارکات الکترونیکی دولت)ستاد ایران( به نشانی 

www.setadiran.ir  مراجعه نمایند. 
آخرین مهلت ارسال پیشنهادها پایان وقت اداری روز یکشنبه مورخ ۱۴۰۲/۱۰/۰3 و زمان بازگشایی پاکتها ساعت ۱۰ 
صبح روز دوشنبه  مورخ ۱۴۰۲/۱۰/۰۴ می باشد. ضمناً مهلت دریافت اصل پاکت الف نیز ساعت 9 صبح روز دوشنبه  

۱۴۰۲/۱۰/۰۴ و مبلغ سپرده شرکت در فرایند ارجاع کار ۲.5۰۰.۰۰۰.۰۰۰ دو میلیارد و پانصد میلیون ریال( است. 
نوبت اول: ۱۴۰۲/۰9/۱5   نوبت دوم: ۱۴۰۲/۰9/۱۸                            

شناسه آگهی: 1616920    شماره میم الف: -1

نوبت دوم

 شرکت تولید نیروی برق شاهرود

 درج آگهی فراخوان مناقصه عمومی یک مرحله ای به شماره 1402/3047  
در جدول ذیل در سامانه تدارکات الکترونیکی دولت

شرکت آب وفاضلاب خوزستان درنظردارد مطابق قانون برگزاری مناقصات  پروژه زیررا به شرکتهای واجد شرایط واگذار  نماید. 
کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد قیمت مناقصه گران و گشایش پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات 
الکترونیکی دولت ) ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد. و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی ، مراحل 

ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند

اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه : مرکز تماس ۰۲۱-۴۱93۴
  - اسناد مناقصه از طریق سامانه ستاد قابل دریافت مي باشد. و براساس زمانبندي قید شده در سامانه ستاد، پس از تکمیل توسط مناقصه گر 

تحت بستر سامانه ستاد تحویل خواهد شد.
تحویل اسناد تحت بستر سامانه ستاد تابع قوانین و مقررات مربوطه اعلام شده در این سامانه مي باشد.

آخرین مهلت تحویل اسناد مناقصه تا ساعت 9:۰۰ روز گشایش پاکت ها مي باشد.
محل تحویل پاکت )الف( اسناد مناقصه: علاوه بر ارائه تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار در بستر سامانه ستاد، مناقصه گر مي بایست اصل 
تضمین را در یک پاکت مناسب با عنوان پاکت "الف" قرار داده و لاک و مهر نماید. روي " پاکت الف" ، عنوان و موضوع مناقصه، نام و 
مشخصات مناقصه گران، ذکر گردد و طبق برنامه زماني اعلام شده به شرکت آب و فاضلاب خوزستان به آدرس اهوازـ کیانپارس ـ فلکه اول 

ـ  شرکت آب و فاضلاب خوزستان ـ طبقه پنجم دبیرخانه حراست و امور محرمانه ، تحویل دهد.
گشایش پاکت ها از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت در دفتر مدیریت قراردادها این شرکت میباشدوحضورپیشنهاددهندگان درجلسه گشایش، 

بلامانع است .آدرس پایگاه ملی اطلاع رسانی مناقصات کشورhttp://iets.mporg.ir  و سایت اینترنتي شرکت :www.abfakhz.irمی باشد .
نوبت اول: ۱۴۰۲/۰9/۱5    نوبت دوم : ۱۴۰۲/۰9/۱۸

روابط عمومی وآموزش همگانی  شرکت آب وفاضلاب خوزستان

شمارة مناقصه 
در روزنامه

شماره فراخوان در 
سامانه تدارکات 

الکترونیکی دولت
عنوان مناقصه

مبلغ تضمین شرکت 
در فرایند ارجاع 

کار
مهلت دریافت اسناد 

مناقصه از طریق 
سایت ستاد

تاریخ وساعت گشایش

پاکت های مناقصه  از 
طریق سایت ستاد

1402/3047
200200۵7440003۹7

خرید  لوله پلی اتیلن در اقطار 160، 
200،2۵0،۵00،31۵،7۵،63،110،و ۹0و 

2۵ م م      ) مربوط به طرح آبرسانی 
استان و محرومیت زدایی شهر اهواز(

تا مورخ        3،100،000،000
1402/0۹/18

1402/0۹/ 2۹

ساعت 10:00

*** پرداخت هزینه چاپ آگهی به عهده  برندگان مناقصات خواهد بود ***

نوبت دوم

شناسه آگهی: 1618099     شماره میم الف: -1

آگهی تجدید مرحله اول فراخوان  پیمانکاران جهت مناقصه عمومی  
یک مرحله ای همراه با ارزیابی کیفی اجرای کابل فشار متوسط سایت 

رادارجبالبارز شهرستان جیرفت به شماره فراخوان  2002001630000007
اداره کل فرودگاههای استان کرمان در نظر دارد اجرای پروژه کابل کشی، کابل آلومینیوم فشار 
متوسط ۲۰kv )بامقطع 7۰*۱ ( سایت جبالبارز شهرستان جیرفت خود را بر اساس قانون برگزاری 
مناقصات،  از طریق مناقصه عمومی یک مرحله ای همراه با ارزیابی کیفی در سامانه تدارکات الکترونیکی 
دولت واگذار نماید لازم به ذکر است کلیه مراحل برگزاری و دریافت اسناد فراخوان از طریق درگاه سامانه 
مذکور به آدرس ) www.Setadiran.ir ( انجام می گردد و  کلیه شرکت کنندگان در صورت عدم 
عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در سایت مذکور ودریافت گواهی امضاِ الکترونیکی را جهت شرکت در 

فراخوان محقق سازند. 
تاریخ انتشار و دریافت اسناد فراخوان از طریق سامانه ستاد : ازساعت ۱۰ روز شنبه مورخ ۱۴۰۲/۰9/۱۸  

تا روز شنبه مورخ ۱۴۰۲/۰9/۲5
مهلت ارسال و بارگزاری اسناد و پاکات : از روز دوشنبه ۱۴۰۲/۰9/۲7 تا ساعت ۱7روز شنبه ۱۴۰۲/۱۰/۰9   

زمان بازگشایی پاکات ارزیابی کیفی شرکت کنندگان : ساعت ۱۰  روز یکشنبه مورخ ۱۴۰۲/۱۰/۱۰  
مبلغ تضمین شرکت در مناقصه بر اساس آیین نامه تضمین معاملات دولتي به شماره ۱۲3۴۰۲/ت5۰659ه 

مورخ 9۴/9/۲۲، به مبلغ ۱/55۴/3۲3/6۴3 ریال می باشد .
 آدرس کارفرما جهت ارائه فیزیکي پاکتهاي "الف" : کرمان– انتهای بلوار جمهوری اسلامی- فرودگاه بین 

المللی آیت الله هاشمی رفسنجانی کرمان - اداره کل فرودگاههای استان کرمان-اداره امور مالی .
تلفن 3۲۱۱۱3۴35 ۰3۴3۱۲6۸۴۰۰-۰3۴

شرکت فرودگاهها و ناوبری هوایی ایران -اداره کل فرودگاههای استان کرمان شناسه آگهی: 1618600     
شماره میم الف: -1

آگهی مزایده عمومی شماره )1402/111/1674۹(شماره مزایده مرجع
   آگهی مزایده زمین مسکونی اداره کل ثبت اسناد و املاک استان همدان

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان همدان در نظر دارد یک قطعه زمین مسکونی در شهر همدان تحت مالکیت 
خود را از طریق مزایده عمومی بصورت نقدی بفروش برساند . متقاضیان می بایست جهت دریافت فهرست مشخصات و 
سایر اطلاعات زمین مسکونی ، فرم شرایط شرکت در مزایده  و برگه پیشنهاد قیمت به پایگاه اینترنتی سامانه تدارکات 
الکترونیک دولت به نشانی www.setadiran.ir مراجعه نمایند.کلیه متقاضیانی که قصد شرکت در مزایده را دارند لازم 
است نسبت به تهیه توکن از طریق مقتضی اقدام و سپس اسناد مزایده را از طریق سامانه مذکور دریافت نمایند. بدیهی 

است ارسال هر گونه درخواست یا پینهادی خارج از سامانه مذکور پذیرفته نخواهد بود 
تاریخ انتشار آگهی در سامانه ۱۴۰۲/۰9/۱۸ – مهلت بازدید ۱۴۰۲/۰9/۱۸ لغایت ۱۴۰۲/۱۰/۱۱ از ساعت 9 الی ۱3 

مهلت ارسال پیشنهاد ۱۴۰۲/۰9/۱۸ لغایت ۱۴۰۲/۱۰/۱۲ تا ساعت 9 صبح  و روز بازگشایی ۱۴۰۲/۱۰/۱۲ و زمان اعلام 
برنده ۱۴۰۲/۱۰/۱۲        نوبت اول: ۱۴۰۲/۰9/۱۸   نوبت دوم: ۱۴۰۲/۰9/۱9

روابط عمومی اداره کل ثبت اسناد واملاک استان همدان

نوبت اول

شناسه آگهی: 1619003      شماره میم الف: 1۵37

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان همدان

معاون سازمان انرژی اتمی:

سالانه یک میلیون بیمار سرطانی از 
مزیت »رادیودارو« بهره می برند



2 روزنامه           پیشروروزنامه
خبر

رویداد

       www.Pishrodaily.ir پیشــرو         روزنامــه  سـایت 

شنبه18 آذر  1402/شماره 4879 
9 دسامبر 2023/ 25 جمادی الاول 1445

سرمقاله

رئیس  اول  معاون  نیایش:  مجتبی  سید 
سریع تر  هرچه  تهیه  خواستار  جمهور 
مسقط  تهران-  همکاری های  راه  نقشه 
کشور  دو  روابط  قوت  نقطه   گفت:  و  شد 
بوده که در طول سالیان گذشته  این  در 
تحت تأثیر هیچگونه تحولات سیاسی قرار 
نگرفته است.محمد مخبر در دیدار »قیس 
بن محمد الیوسف« وزیر تجارت، صنعت 
و توسعه سلطنت عمان با تأکید بر روابط 
برادرانه  دو دولت-ملت  دیرینه، تاریخی و 
گذشته  دهه های  طول  در  عمان  و  ایران 
در  عمان  سلطنت  مواضع  از  قدردانی  و 
قبال جمهوری اسلامی ایران در مجامع و 
سازمان های بین المللی، تصریح کرد: نقطه  
این بوده که در  قوت روابط دو کشور در 
طول سالیان گذشته تحت تأثیر هیچگونه 
نگرفته و جمهوری  قرار  تحولات سیاسی 
اسلامی ایران همواره برگسترش همکاری ها 

با عمان تأکید و استقبال کرده است.
روابط ایران و عمان متاثر از تحولات 

سیاسی
اقتصادی تجاری  اینکه روابط  بیان  با  وی 
و  مستحکم  روابط  همپای  عمان  و  ایران 

قوی سیاسی گسترش نیافته است، افزود: 
برگزاری اجلاس کمیسیون همکاری های 
بستری  باید  سیزدهم  دولت  در  مشترک 
برای افزایش حجم مبادلات مالی، اقتصادی 
در  جدیدی  افق  چراکه  شود  تجاری  و 
مناسبات ایران و عمان در دولت سیزدهم 
باز شده است و تمامی تعهدات و موافقات 
انجام شده بین دو کشور را کاملا حمایت، 

پشتیبانی و پیگیری خواهیم کرد.
همکاری های  رئیس  جمهور  اول  معاون 
صنعتی و معدنی بویژه ایجاد شهرک های 
روابط  افزایش  در  مهم  ایده ای  را  صنعتی 
دو کشور دانست و ادامه داد: با حل شدن 
و  مجوزها  صدور  مالی،  و  بانکی  مسائل 
هیأت های  آمدهای  و  رفت  در  تسهیل 
کشور،  دو  خصوصی  بخش  و  تجاری 
و  صادرات  و  سرمایه گذاری  زمینه های 

واردات فراهم خواهد شد.
مخبر با اشاره به عزم راسخ و جدی مقامات 
تعمیق  و  توسعه  در  عمان  و  ایران  ارشد 
روابط روز افزون اقتصادی و تجاری و رشد 
ماهه   ۸ در  مبادلات  حجم  ۴۱درصدی 
اول سال جاری، تأکید کرد: باید نقشه راه 

همکاری های اقتصادی بین تهران–مسقط 
اراده  این  تا  شود  تهیه  سریع تر  چه  هر 
مسئولان رده بالای دو کشور به یک حرکت 
و گام بزرگ در ارتقای همه جانبه روابط 

تبدیل شود.
رژیم  جنایات  به  اشاره  با  همچنین  وی 
از موضع  صهیونیستی در غزه و قدردانی 
مقابل  در  عمان  سلطنت  موقع  به  گیری 
جنایات و نسل کشی مردم مظلوم فلسطین 
صهیونیست ها  جنگی  جنایات  داد:  ادامه 
دل همه مسلمانان و وجدان بیدار بشریت 
را به درد آورده است اما برخی از مجامع 
بین المللی تاکنون اقدام و عکس العمل قابل 
از خود  این رژیم جعلی  توجهی در قبال 
نشان نداده اند و امیدواریم این جنایات هر 
چه زودتر متوقف شود و مسببین آن به 

سزای اعمال خود برسند.
و  انقلاب  رهبر  دیدار  عمان:  تجارت  وزیر 
سلطان عمان نشانگر ریشه دار بودن روابط 

دو کشور است
الیوسف« وزیر تجارت،  »قیس بن محمد 
صنعت و توسعه سلطنت عمان نیز در این 
دیدار تصریح کرد: سفر هیأت های بلندپایه 

سیاسی دو کشور و همچنین دیدار رهبر 
عمان  سلطان  و  ایران  اسلامی  جمهوری 
بین  و محبت  ارادت، علاقه مندی  نشانگر 
دولت و مردم و همچنین عمق استحکام 
و  است  دو کشور  روابط  بودن  ریشه دار  و 
سلطنت عمان همواره بر گسترش روابط 
ارتباطات  به  توجه  با  اقتصادی  و  تجاری 
گسترده سیاسی دو کشور تاکید ویژه ای 
دارد.وی با تأکید بر اینکه باید در گسترش 
روابط تجاری و اقتصادی به دنبال مسیرها 
و راهکارهای جدید همکاری ایران و عمان 
گذشته  سال  دو  طول  در  گفت:  باشیم، 
اقدامات بسیار خوبی در زمینه های استفاده 
حل  مبادلات،  در  کشور  دو  ملی  ارز  از 
مشترک  پروژه های  گمرکی،  مشکلات 
و  صنعتی  سرمایه گذاری های  تجاری، 
میادین مشترک  و  انرژی  معدنی و حوزه 
الیوسف  است.محمد  شده  اتخاذ  گازی 
خاطرنشان کرد: پیگیری ها و حمایت های 
معاون اول رئیس جمهوری اسلامی ایران 
مایه دلگرمی و افزایش تلاش های مقامات 
ایرانی و عمانی در زمینه گسترش روابط 

تجاری و اقتصادی دو کشور است.

در دیدار وزیر تجارت عمان مطرح کرد:

تاکید مخبر بر تدوین نقشه راه همکاری  تهران- مسقط

انتقاد کمالوندی از موضع گیری 
احساسی مدیر کل آژانس

سخنگوی سازمان انرژی اتمی با تاکید بر اینکه مدیرکل 
آژانس باید گزارشات واقعی و به دور از احساسات را ارائه 
کند، گفت: متاسفانه او از تفاهماتی سخن می گوید که 
درحیطه مسئولیتش نیست و صحبت از برجام ۲ عجیب 
و دور از انتظار است.بهروز کمالوندی با اشاره به تصمیم 
کشورمان در تجدیدنظر نسبت به ادامه کار تعدادی از 
بازرسان آژانس بین المللی انرژی اتمی با ملیت فرانسوی 
و آلمانی، گفت: بر اساس ماده ۹ موافقتنامه پادمان هر 
یا  بپذیرد  را  پیشنهادی  بازرسان  که  دارد  حق  کشور 
نپذیرد و حتی می تواند بعد از پذیرفتن بازرس پذیرش 
آنها را لغو کند. این حق حاکمیتی محدود به ایران نیست 
و همه کشورها چنین حقی دارند و در مواردی نیز از این 
حق خود استفاده می کنند.سخنگوی سازمان انرژی اتمی 
افزود: ما با استفاده از حق قانونی و مشروع خود فعالیت 
بازرسانی از آلمان و فرانسه را لغو کردیم اما متاسفانه به 
دلیل گزارش جهت دار مدیرکل آژانس و عدم اشاره به 
این حق قانونی کشورمان در این خصوص فضاسازی و 
حاشیه سازی شد. کشورهای اروپایی نیز با سوار شدن 
بر این موج از این موضوع برای وارد آوردن فشار به ایران 
صحبت های  درخصوص  کردند.کمالوندی  سوءاستفاده 
اخیر رافائل گروسی در مورد لزوم امضای برجام ۲ با ایران 
نیز عنوان کرد: از اینگونه موضع گیری های سیاسی تعجب 
می کنم چرا که وظیفه آقای گروسی محدود به چارچوب 
اقدامات فنی است. مدیرکل باید گزارشات واقعی و به 
دور از احساسات را ارائه کند اما متاسفانه شاهد بودیم 
که او اخیرا صحبت از تفاهماتی کرده است که اساسا با 
حیطه مسئولیت ایشان مغایر است و علی القاعده او نباید 
چنین صحبت هایی سیاسی را مطرح می کرد.وی تاکید 
کرد: تاکنون هیچ کس غیر از مدیرکل آژانس صحبتی از 
برجام ۲ نکرده است. این نوع موضع گیری عجیب و دور 

از انتظار است.

آصفری: 
مجلس در لایحه بودجه تکالیفی اضافه 

بر منابع بر دوش دولت نگذارد
سیده فاطمه میری: نایب رئیس کمیسیون امور داخلی 
اگر  گفت:  اسلامی  شورای  مجلس  شوراهای  و  کشور 
که  شود  گذاشته  دولت  دوش  بر  بودجه  در  تکالیفی 
منابع مالی آن وجود ندارد، صرفا توقعات بی جهت در 
جامعه ایجاد خواهد شد که نتیجه آن ناامیدی مردم از 
کارگزاران خود خواهد بود.محمدحسن آصفری با تاکید 
بر ضرورت تلاش دولت و مجلس برای تنظیم بودجه 
ای واقعی برای سال آتی، بیان کرد: تراز عملیاتی بودجه 
برای قانون گذاران و اجرا کنندگان قانون بسیار مهم 
و  گرفته  نظر  در  درستی  به  را  منابع  ما هرچه  است. 
هزینه هایی را پیش بینی کنیم که متناسب با درآمدها 
باشد، شاهد یک انضباط مالی در بودجه خواهیم بود.

وی در ادامه اظهار کرد: اگر منابع و مصارف بودجه با 
یکدیگر دیده نشود، نتیجه اش گلایه مندی مردم است. 
وقتی مجلس می خواهد مصارفی در بودجه پیش بینی 
کند باید منابع آن را مدنظر قرار دهد. زمانی که ما پروژه 
های متعددی را در لایحه بودجه پیش بینی می کنیم 
اما منابعی را برای آن نداشته باشیم، مردم نسبت به 
وعده  چراکه  شوند.  می  ناامید  مجلس  و  دولتمردان 
هایی داده شده که عملیاتی نمی شود.نماینده مردم 
تصریح کرد: تلاش  اسلامی،  در مجلس شورای  اراک 
مجلس و دولت باید برای نوشتن بودجه ای عملیاتی 
به کار بسته شود. مجلس نیز نباید تکالیفی را بر دوش 
دولت بگذارد که منابعی برای آن وجود ندارد. از جهتی 
نیز  نباید منابع از جیب مردم برداشته شود، ما نباید 
کاری کنیم که برای تامین منابع بودجه فشار بر مردم 
افزایش یابد.آصفری در پایان تاکید کرد: باید متناسب با 
منابع موجود، مصارف بودجه دیده شود در این صورت 
هم از ناترازی بودجه جلوگیری می شود هم توقعات بی 
جهت در جامعه ایجاد نخواهد شد که در ادامه بستر بی 

اعتمادی مردم به کارگزاران خود را فراهم کند.

رئیسی پیش از عزیمت به مسکو گفت: 
مسأله  ما  مذاکره  مهم  محورهای  از 
قطع  برای  فوری  تلاش  فلسطین، 
بمباران غزه، رفع محاصره مردم غزه، 
کمک رسانی به مردم غزه و فلسطین 
است. محوری ترین نکته رسیدن مردم 

فلسطین به حقوقشان است
پیش  رئیسی  ابراهیم  سید  الله  آیت 
از ترک تهران به مقصد مسکو که به 
دعوت ولادیمیر پوتین رئیس جمهور 
روسیه انجام می شود، در تشریح اهداف 
و برنامه های این سفر اظهار داشت: این 
سفر به دعوت آقای پوتین و با هدف 
جاری  حساس  مسائل  درباره  رایزنی 
بین  روابط  گسترش  برای  و  منطقه 
انجام  دو کشور در حوزه های مختلف 
می شود.وی با اشاره به تبادل هیئت های 
متعدد میان دو شور در راستای توسعه 
روابط فیمابین افزود: این مسئله نشان 
دهنده آن است که ایران و روسیه در 
این سال ها گام هایی در جهت ارتقای 
بیش از پیش سطح روابط در حوزه های 
مورد نظر و در جهت تامین منافع دو 

طرف و منطقه برداشته اند.
ما  نگاه  اینکه  بیان  با  جمهور  رئیس 
در  ثبات  و  صلح  به  نسبت  روسیه  و 
منطقه، مسائل منطقه ای و فرامنطقه ای 
و مبارزه با یکجانبه گرایی نگاه مشترکی 
ارواسیا،  اتحادیه  کرد:  تصریح  است، 
گروه  و  شانگهای  همکاری  سازمان 
بریکس به عنوان بسترهایی منطقه ای 
علاوه بر ارتباطات دوجانبه، روابط ما و 
روسیه را در عرصه چندجانبه با دیگر 

گسترش  همسو  و  منطقه  کشورهای 
داده است.

جهت  در  اینکه  به  اشاره  با  رئیسی 
تجاری  و  اقتصادی  روابط  توسعه 
نیز  و  کشور  دو  بین  خوبی  گام های 
است، گفت:  برداشته شده  منطقه  در 
البته همچنان زمینه های متنوعی برای 
تعامل  دارد؛  وجود  روابط  این  توسعه 
انرژی،  خطوط  تقویت  زمینه های  در 
صنعتی، کشاورزی، دانش بنیان و دیگر 

زمینه های  جمله  از  مشابه  حوزه های 
همکاری میان دو کشور است.

رئیس جمهور همچنین رایزنی درباره 
تسریع در اجرای کریدور شمال-جنوب 
مشترک  طرح های  از  یکی  عنوان  به 
برنامه ها و  میان دو کشور را از جمله 

اهداف این سفر عنوان کرد.
با  سخنانش  از  دیگری  بخش  در  وی 
اشاره به تحولات فلسطین، رخدادهای 
همه  نگرانی  را  غزه  روزهای  این 
جهان  آزاده  انسان های  و  مسلمانان 
از  یکی  کرد:  خاطرنشان  و  برشمرد 
محورهای مهم مذاکره ما در این سفر، 
برای  فوری  تلاش  و  فلسطین  مسئله 
قطع بمباران ها علیه منطقه غزه، رفع 
فلسطینیان  به  کمک رسانی  محاصره، 
محوری تر  و  مهم تر  همه  از  و  غزه 
رسیدن مردم فلسطین به حقوق حقه 
اشاره  با  است.رئیس جمهور  خودشان 
با  رایزنی هایی  این زمینه  اینکه در  به 
تاکید  داشته ایم،  مختلف  کشورهای 
کرد که این موضوع حتما در این سفر 

نیز دنبال خواهد شد.

رئیسی پیش از عزیمت به مسکو: 

فلسطین از محورهای مهم مذاکرات است

معاون کمیته امداد خبر داد؛
رشد ۶۵ درصدی پذیرش 
دانش آموزان کمیته امداد 

در دانشگاه های دولتی
امداد،  کمیته  فرهنگی  امور  حاجیان:معاون  پریا 
تحت  دانش آموزان  پذیرش  درصدی   ۶۵ رشد  از 
حمایت در دانشگاه های دولتی نسبت به سال گذشته 
خبر داد.حجت الاسلام علی جعفری افزود: در کنکور 
سراسری سال جاری ۱۰ هزار و ۱۴۳ نفر از جامعه 
هدف کمیته امداد در دانشگاه های دولتی پذیرفته 
شدند.وی با بیان اینکه این رقم سال گذشته ۶۶۲۷ 
کنکوری  دانش آموزان  پذیرش  داد:  ادامه  بود،  نفر 
امسال  دولتی،  دانشگاه های  در  حمایت  تحت 
کرد:  اضافه  است.جعفری  داشته  رشد  درصد   ۶۵
همچنین ۹۲۱ نفر از دانش آموزان تحت حمایت در 
دانشگاه فرهنگیان پذیرفته شدند که این رقم نیز 
نسبت به سال گذشته ۸۵ درصد افزایش را نشان 
می دهد.معاون امور فرهنگی کمیته امداد از پذیرش 
۲۵۴۳ نفر در دانشگاه های فنی و حرفه ای خبر داد و 
تاکید کرد: ۷۳ نفر در رشته دکتری عمومی پزشکی 
و ۴ نفر در دکتری داروسازی پذیرفته شده اند که این 
اعداد نیز به ترتیب ۹۲ و ۱۰۰ درصد رشد داشته 
است.جعفری خاطرنشان کرد: در رشته پرستاری ۹۷ 
نفر، در رشته مهندسی مکانیک ۱۰۰ نفر، مهندسی 
عمران ۱۱۰  مهندسی  رشته  در  و  نفر  برق ۱۳۵ 
دانش آموز تحت حمایت، وارد دانشگاه شده اند.وی 
اظهار کرد: در رشته حقوق ۹۰ نفر، در رشته اقتصاد 
۹۰ نفر و در رشته علوم قضائی نیز ۲ نفر از جامعه 
دانشگاه های  به  ورود  به  امداد موفق  هدف کمیته 
امداد  کمیته  فرهنگی  امور  شده اند.معاون  معتبر 
در  شرکت کنندگان  از  درصد   ۴ اینکه  بیان  با 
کنکور سراسری سال جاری از فرزندان مددجویان 
کمیته امداد بوده اند، تصریح کرد: حدود ۷ درصد 
که  بوده اند  مددجویان  از  کنکور  پذیرفته شدگان 
در  امداد  کمیته  برنامه های  موفقیت  نشان دهنده 
تحصیلی  سطح  ارتقای  و  آموزشی  عدالت  تحقق 

دانش آموزان تحت حمایت است.

رییس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
شورای اسلامی، محورهای سفر  رئیس جمهور به روسیه 

را تشریح کرد.
و  ملی  امنیت  کمیسیون  رئیس  جلال زاده«  »وحید 
سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی با اشاره به سفر 
رئیس جمهور به روسیه اظهار کرد: ایران و روسیه چندین 
سال است که وارد یک دوره از روابط ویژه و راهبردی بر 
اساس تأمین منافع ملی و حمایت از یکدیگر در مجامع 

بین المللی و پیمان های منطقه ای شده اند.
وی با اشاره به افزایش سطح روابط تجاری و بازرگانی 
ایران و روسیه افزود: یکی از موضوعات مهم میان ایران و 
روسیه، کریدور شمال-جنوب است که »پوتین« نیز در 
حضور مقام معظم رهبری به آن اشاره کرد و این موضوع 

مورد تاکید رهبر انقلاب هم قرار گرفت.
جلال زاده در این باره اضافه کرد: طبق آخرین اخباری که 
دارم، اتفاقات خوبی در اجرای این توافقنامه صورت گرفته 
است؛ امیدواریم با جدیت بیشتر از سوی دولت و البته با 
ورود سرمایه گذار جدید، خط ریلی راه آهن آستارا- رشت 

تکمیل شود.
رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
گفت: موضوع مهم دیگر میان ایران و روسیه، کنوانسیون 

دریای خزر است که نزدیک به ۲۷۰ میلیون نفر را دور 
خودش جمع کرده و این افراد سال های سال در صلح و 
دوستی و آرامش در کنار همدیگر زندگی کرده و از منافع 

این دریا بهره مند شده اند.
وی ادامه داد: دریای خزر، هم مباحث اقتصادی و هم 
مباحث فرهنگی دارد اما آن چیزی که امروز مورد چالش 
جمهوری اسلامی ایران و این کشورها است، مربوط به 
موضوع خط مبدا و بستر دریا است که در جمهوری 
اسلامی ایران، درباره این دو موضوع، بحث و بررسی های 

فراوانی صورت گرفته است.
جلال زاده افزود: وزیر امور خارجه کشورمان در اجلاس 
اخیر در مسکو به این موضوع اشاره و البته گلایه کرد که 
جلسات فنی مربوط به تعیین خط مبدا و بستر دریا، با 
فاصله زیاد تشکیل می شوند و درخواست شد که سریع تر 
این جلسات برگزار شوند؛ امیدواریم جلسات وزرای امور 
خارجه کشورهای ساحلی دریای خزر را در باکو داشته 
باشیم تا نسبت به این مسئله، تصمیم گیری دقیق صورت 

بگیرد.
نماینده مردم ارومیه در مجلس تاکید کرد: موضوع بعدی 
که قطعاً رئیس جمهور کشورمان در سفر خود به روسیه 
به آن خواهد پرداخت، جنایات رژیم صهیونیستی در 

غزه و قتل عام نزدیک به ۲۰ هزار نفر از مردم بی گناه 
فلسطین است.

وی افزود: هر چند روسیه تاکنون مواضع خوبی را درباره 
فلسطین اتخاذ کرده، اما انتظار آن است که دو کشور 
بگیرند؛  را  این جنایت قرن  بتوانند جلوی  با همکاری 
رؤسای  دیدار  به  بسیاری  چشم  که  هستم  مطمئن 
جمهور ایران و روسیه است تا ببینند نتیجه این جلسه، 

چه تأثیری بر تحولات غزه خواهد گذاشت.
رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
اظهار کرد: ارتقای روابط تجاری، اقتصادی و فناورانه ایران 
و روسیه اهمیت زیادی دارد که خوشبختانه طی دو، سه 

سال اخیر، رشد بسیار خوبی داشته است.
داشتم،  مسکو  به  که  اخیری  سفر  در  من  افزود:  وی 
شاهد بودم که دو طرف از وضعیت موجود حول مباحث 
مذکور راضی بودند اما انتظارشان از طرف مقابل، بیشتر 

از وضعیت فعلی بود.
می توانند سطح  قطعاً  روسیه  و  ایران  جلال زاده گفت: 
مبادلات تجاری و بازرگانی خود را ارتقا دهند و به نظر 
میان  گفت وگوی  در  که  موضوعاتی  از  یکی  می رسد 
مقامات ایران و روسیه مورد تاکید قرار بگیرد، بسترسازی 

و زمینه سازی جهت ارتقای این مبادلات است.

جلال زاده :

سطح مبادلات تجاری ایران و روسیه باید ارتقا یابد

و  برنامه ریزی  معاون  رحمان شجاعی: 
اتمی  انرژی  سازمان  راهبردی  نظارت 
گفت: سالانه یک میلیون بیمار سرطانی 
بیماری  شناسایی  برای  دارو  رادیو  از 
مراغه ای  قنادی  می برند.محمد  بهره 
که  دانشجو  روز  گرامیداشت  آئین  در 
برگزار  مراغه  اسلامی  آزاد  دانشگاه  در 
رادیوایزوتوپ  از  دارو  رادیو  افزود:  شد، 
تولید می شود که در تشخیص بیماری 
سرطان مورد استفاده قرار می گیرد و 
بدن  از  قسمتی  در  دارویی  رادیو  اگر 
نشانده شود، این بیماری را شناسایی 
سطح  در  اکنون  افزود:  می کند.وی 
رادیو  از  نفر  میلیون  جهان حدود ۲۰ 
دارو استفاده می کنند در حالی که در 
ایران یک میلیون نفر از رادیو دارویی 
تولید  اتمی  انرژی  سازمان  در  که 

می شود، بهره می برند.
»قنادی مراغه ای« با اشاره به اینکه در 
هر هفته نیز ۳۰۰ تا ۴۰۰ بیمار مبتلا 
رادیو  وسیله  به  تیروئید  سرطان  به 
کرد:  تصریح  می شوند،  درمان  دارو 
پزشکی مدرن بدون فناوری هسته ای 
ندارد  را  لازم  کارایی  رادیوایزوتوپ،  و 
و انواع سرطان ها، بیماری های قلبی و 
پوکی استخوان به وسیله رادیوایزوتوپ 

قابل شناسایی است.
به  رسیدن  برای  داد:  ادامه  وی 
»ری اکتور«  به  رادیوایزوتوپ ها 
اورانیوم  عنوان  با  ماده ای  و  تحقیقاتی 
که  است  فلزی  اورانیوم  و  است  نیاز 
داشته  وجود  طبیعت  در  آن  معادن 
اشاره  با  ندارد.وی  دیگری  کاربرد  و 
به اینکه شکافته شدن اورانیوم انرژی 

مبنای  این  و  می کند  تولید  بسیاری 
اورانیوم  اگر  افزود:  است،  اتمی  انرژی 
نبود، انرژی اتمی هم نبود و بر همین 
درستی  به  باید  ماده  این  از  اساس 
استفاده کنیم.»قنادی مراغه ای« اضافه 
آب  از  کیلوگرم  میلیارد  یک  در  کرد: 
دریا به میزان یک کیلوگرم و در یک 
میلیون کیلوگرم از سنگ های گرانیتی 
وجود  اورانیوم  کیلوگرم  یک  اندازه  به 
نیروگاه   ۴۳۲ اینکه  بیان  با  دارد.وی 
 ۱۰ که  است  فعال  دنیا  در  هسته ای 
می کنند،  تولید  را  جهان  برق  درصد 
نیروگاه ها،  همین  از  یکی  کرد:  اضافه 
نیروگاه هسته ای بوشهر است که هزار 
می کند.»قنادی  تولید  برق  وات  مگا 
که  کرد  بیان  هم  را  این  مراغه ای« 
نیروگاه هسته ای با نیروگاه های معمولی 

تفاوت عمده دارد و گاز گلخانه ای تولید 
نمی کند تا جایی که ۹۵ درصد سوخت 
 ۲ می ماند،  باقی  نخورده  دست  آن 
درصد به پلوتونیوم و سه درصد هم به 

انرژی تبدیل می شود.
شکافته  از  اینکه  بر  تاکید  با  وی 
میلیون   ۲۰۰ اورانیوم  اتم  یک  شدن 
می شود،  تولید  انرژی  الکترون ولت 
یک  اگر  که  صورتی  در  کرد:  اضافه 
اتم کربن بسوزد و به دی اکسید کربن 
تبدیل شود، چهار الکترون ولت انرژی 
پیچیده  فرآیند  به  می شود.وی  تولید 
تولید سوخت نیروگاه های هسته ای هم 
اشاره کرد و گفت: هر کشوری که به 
مقوله ساخت نیروگاه هسته ای و تولید 
سوخت آن وارد شود، در آینده از نظر 

تکنولوژی موفق خواهد بود.

معاون سازمان انرژی اتمی:

سالانه یک میلیون بیمار سرطانی از مزیت »رادیودارو« بهره می برند

محور غفلت شده توسعه گردشگری در 
ایران

»یکی از مفاهیم و موضوعات مهم در دهه های اخیر مفهوم ظرفیت 
قابل تحمل در مقاصد گردشگری است. به منظور حفظ پتانسیل های 
انسان ساخت،  و  از جاذبه های طبیعی  بازدید  در حین  گردشگری 
حضور تعداد مشخصی از گردشگران و توجه به ظرفیت قابل تحمل 
آن جاذبه از نکات مهم و ضروری در امر مدیریت مقصد گردشگری 
 CARRYING( برد  ظرفیت  یا  برد  می شود.گنجایش  محسوب 
CAPACITY(، به حداکثر میزان جمعیت یک گونه بیولوژیکی 
در محیط زیست، اطلاق می شود که با توجه به میزان مواد غذایی، 
زیستگاه، آب آشامیدنی و سایر نیازهای موجود در محیط، بتواند به طور 
نامحدود ادامه یابد. ظرفیت برد در ابتدا برای تعیین تعداد جانورانی 
از  قسمت  یک  روی  می توانستند  که  می گرفت  قرار  استفاده  مورد 
زمین، بدون از بین بردن آن استفاده کنند، ولی بعدها این مفهوم 
به سایر جمعیت موجودات زنده همچون جمعیت های انسانی، توسعه 
)CARRYING CAPACITY( پیدا کرد.ظرفیت قابل تحمل

ظرفیت قابل تحمل حداکثر میزان ساخت وساز، بهره برداری، رشد یا 
تغییراتی است که یک محل یا سایت گردشگری می تواند بدون تغییر 
در امکانات فیزیکی، ماهیت جامعه اجتماعی، وضعیت اقتصاد محلی 
و بدون کاهش تجربه بازدیدکنندگان تحمل کند.مفهوم ظرفیت قابل 
تحمل با موضوع منابع طبیعی و محیط زیست رابطه ای تنگاتنگ دارد. 
نحوه و میزان استفاده گردشگران از یک مقصد گردشگری و شرایط 
محیط  بر  تأثیرات  میزان  با  بازدیدکنندگان  تعداد  مقصد،  محیطی 
از نظر تأثیر بر خاک، محیط گیاهی، بعد تأثیرات اجتماعی حضور 
مسافران و گردشگران و متغیرهای دیگر مرتبط است. هر چه تعداد 
افراد بازدیدکننده از یک جاذبه و مقصد بیشتر باشد، نه تنها محیط 
طبیعی، بلکه کیفیت بازدید نیز تحت تأثیر قرار می گیرد. لذا مسئله 
استانداردهای قابل قبول در خصوص ظرفیت قابل تحمل سخت و 
مشکل است و تعیین میزان تغییرات در محیط، مجاز باید شناخته 
شود و میزان مشخص و توافق یافته آسان نیست.تردد گردشگران 
در غارها، در پارک طبیعت و در مسیرهای احداث شده آیا به تراکم 
خاک منطقه تردد، منجر می شود؟ چه حدی از تراکم قابل تحمل 
یا قابل پذیرش است و چه حدی غیرمجاز است؟ یا در یک منطقه 
تفریحی به عنوان مثال مکانی برای ماهیگیری در کنار یک رودخانه 
یا برکه سقفی یا میزانی برای برداشت از محیط طبیعی وجود داشته 
باشد و چه تراکمی از گردشگران در محل مطلوب برای لذت بردن 
از جاذبه ها و فضای آرامش بخش و دور از هیاهو باید تأمین شود، 
تا مسئله شلوغی پیش نیاید. بدون توجه به ظرفیت قابل تحمل در 
مقاصد گردشگری و ازدحام و پدیده شلوغی تقاضای بازدید پایدار 
تحمل  می گیرد.ظرفیت  قرار  تهدید  مورد  جاذبه ها  و  پتانسیل ها  از 
زیست محیطی به تعداد قابل قبول گردشگران مورد پذیرش در یک 
منطقه معین اطلاق می شود که نه تنها می تواند نیازهای گردشگران 
را برآورده کند و صنعت گردشگری را منتفع کند، بلکه از محیط 
تأثیرات آن را کاهش می دهد. ظرفیت  زیست محافظت می کند و 
تحمل بر برنامه ریزی گردشگری تأثیر می گذارد و عوامل مؤثری نظیر 
ظرفیت حمل ونقل، زیرساخت، سیستم های فاضلاب و آبرسانی محل 
اقامت، ظرفیت های فیزیکی، اکولوژیکی، اقتصادی، اجتماعی و تأثیر 
گردشگری بر فرهنگ محلی، هزینه ها و مزایای خدمات بر ظرفیت 
تحمل یک مقصد گردشگری تأثیر می گذارد.ظرفیت تحمل مفهومی 
است که از دهه ۱۹۶۰ به طور گسترده در مطالعات گردشگری و 
تفریح به کار گرفته شده است، اگرچه برخی از نویسندگان پیدایش 
آن را تا سال ۱۹۳۰ ردیابی می کنند. در سال های اخیر با توجه به 
اینکه گردشگری پایدار و مفاهیم مرتبط با آن مانند محدودیت های 
تغییر قابل قبول، مدیریت تأثیر بازدیدکننده، تجربه بازدیدکنندگان 
رسیده اند،  آن  به  تفریحی  فرصت های  و طیف  منابع  از  و حفاظت 
محبوبیت کمتری پیدا کرده است.اندازه گیری ظرفیت تحمل اولین بار 
به عنوان راهی برای تصمیم گیری نرخ بهینه ذخیره سازی در کشاورزی 
مورد استفاده قرار گرفت. علاوه بر این، اندازه گیری ظرفیت تحمل در 
زمینه هایی مانند اکولوژی، زیست شناسی و مطالعات جمعیت مورد 
استفاده قرار گرفته است.سازمان جهانی گردشگری ظرفیت حمل 
اینگونه تعریف کرده است: حداکثر تعداد افرادی که  گردشگری را 
می توانند در یک دوره زمانی معین از یک مکان بازدید کنند، به گونه ای 
که ویژگی های محیطی، فیزیکی، اقتصادی و اجتماعی-فرهنگی محلی 
به خطر نیفتد و رضایت گردشگران را کاهش ندهد.همچنین ظرفیت 
تحمل، حداکثر تعداد افرادی که می توانند از یک محیط تفریحی و 
بدون کاهش غیرقابل قبول در کیفیت تجربه تفریحی استفاده کنند، 
است. مفهوم ظرفیت حمل، به طور مستقیم به پایداری و گردشگری 
توریستی  استفاده  و  از توسعه  پایداری سطح خاصی  مرتبط است؛ 
در یک منطقه مشخص است.منظور از ظرفیت پذیرش یک منطقه 
گردشگرپذیر، تعداد گردشگرانی است که آن منطقه می تواند در یک 
ظرف زمانی معین )روز، ماه، سال( بپذیرد. این ظرفیت به وسعت و 
توپوگرافی منطقه، نوع خاک، نحوه رفتار جانوری، میزان و کیفیت 
تسهیلات گردشگری موجود در منطقه بستگی دارد.یک معیار ساده 
از ظرفیت تحمل وجود ندارد که بتوان به طور مساوی و یکسان در 
همه مقاصد و جاذبه ها اعمال کرد، زیرا آنها از نظر مورفولوژی و ساختار 
یکسان نیستند. ظرفیت تحمل دارای بخش های مختلفی از جمله 

فیزیکی، اقتصادی، ادراکی، اجتماعی، اکولوژیکی و سیاسی است.
ظرفیت حمل فیزیکی، یک منبع توریستی حداکثر استفاده از منبعی است که می تواند توسط 
گردشگران انجام شود، قبل از اینکه منبع شروع به تخریب غیرقابل قبول کند.ظرفیت حمل 
اقتصادی، یک منبع توریستی حداکثر استفاده از منبعی است که می تواند توسط گردشگران 
قبل از اینکه منجر به سطح غیرقابل قبولی از وابستگی اقتصادی به گردشگری در منطقه 
منبع شود، انجام شود.ظرفیت حمل ادراکی، اندازه گیری سطح درک شده از ظرفیت تحمل 
گردشگران در یک منبع توریستی است، که فراتر از آن، گردشگران این منبع را بیش از حد 
شلوغ می دانند.ظرفیت حمل اجتماعی، به حداکثر استفاده از یک منبع گردشگری اشاره دارد 
که می تواند بدون ایجاد سطوح غیرقابل قبول انجام شود.ظرفیت حمل اکولوژیکی، یک منبع 
توریستی حداکثر سطح استفاده ای است که می تواند بدون ایجاد آسیب غیرقابل قبول به 
محیط طبیعی آن منبع انجام شود.ظرفیت تحمل سیاسی، به حداکثر استفاده ای اشاره دارد 
که می تواند از یک منبع توریستی بدون ایجاد بی ثباتی سیاسی انجام شود، به عنوان مثال، 
درگیری بر سر حقوق زمین یا کنترل درآمدهای حاصل از گردشگری. رویکرد ظرفیت حمل، 
در همه این موارد، تلاش می کند تا این مفاهیم را برحسب تعداد گردشگران کمی سازی کند.

همه اندازه گیری های ظرفیت حمل، از جمله مواردی که در بالا ذکر شد، به تعیین متغیری 
که باید اندازه گیری شود و تعیین سطح تغییر در آن متغیر وابسته است. اتخاذ این رویکرد 
به طور اجتناب ناپذیری منجر به افزایش ظرفیت های حمل برای هر منبع گردشگری و 
مشکلات مربوط به آن می شود که چه چیزی از نظر تغییر در آن منطقه قابل قبول است و 
برای چه کسانی.اجرای اقدامات ظرفیت حمل در مدیریت یک مقصد گردشگری می تواند 
شامل تکنیک های مدیریت بازدیدکننده مانند بهبود علائم و مدیریت جریان های گردشگری 
در یک سایت و همچنین استفاده از سیستم های رزرواسیون باشد. همچنین می تواند در 
سطوح استراتژیک تر از طریق سیاست ها و مقررات مربوط به توسعه گردشگری اجرا شود.

اقدامات و دیدگاه هایی که در کاربرد ظرفیت حمل ایجاد می شود منجر به توسعه روش های 
جایگزینی شده است که به سنجش رشد گردشگری، پاسخ می دهد و اثرات منفی آن را 
تعدیل می کند. در میان این مدل ها محدودیت های تغییر قابل قبول می توان اشاره کرد که به 
طور مشترک با بسیاری از رویکردهای ظرفیت پس از حمل، به عنوان یک تکنیک مدیریتی 
که در آن با سهامداران کلیدی گردشگری در مورد مدیریت یک منبع مشورت می شود؛ به 
منظور توافق با ارزش ها و تکنیک هایی که برای مدیریت آن استفاده می شود. در این فرآیند 
مشورتی، ذی نفعان در مورد شاخص های کلیدی مورد استفاده در مدیریت منابع گردشگری 
و آستانه هایی که فراتر از آن تغییر در این شاخص ها غیرقابل قبول است، توافق دارند. برخلاف 
رویکردهای ظرفیت حمل، این تکنیک ها محدودیت هایی را از نظر تغییرات در شاخص های 
کلیدی به جای تعداد مطلق گردشگران تعیین می کنند.اهمیت به ظرفیت تحمل، در راستای 
رضایت مسافران و گردشگران و آسیب نرساندن به اماکن به جهت ازدحام جمعیت و توجه 
به فضای موجود و تأمین امنیت و سلامت از لحاظ فیزیکی منجر به افزایش کیفیت بازدید 
می شود. بی توجهی به تعیین ظرفیت تحمل، می تواند منجر به تخریب اماکن و جاذبه های 
گردشگری، نارضایتی گردشگران و بومیان و حتی رفتار نادرست میزبان شود، از این رو برآورد 
ظرفیت تحمل در گردشگری بسیار ضروری و حائز اهمیت است. ظرفیت قابل تحمل مفهوم 
کلیدی است که با فرایند برنامه ریزی کنترل شده منجر به توسعه گردشگری پایدار در مقصد 
گردشگری خواهد شد.ظرفیت تحمل، تعیین میزان محدودیت هایی است که باید به منظور 
توسعه گردشگری در یک منطقه اعمال شود و شاخصه ای است که با برنامه ریزی می توان 
به حفظ، زیباترین و بهترین جاذبه گردشگری یعنی میهمان نوازی منجر شود.تعیین ظرفیت 
برد، عاملی مهم در راستای توسعه گردشگری پایدار بوده است و می تواند مبنای قابل قبولی 
را در خصوص آستانه های قابل تحمل برای پذیرش بار اضافی ناشی از بهره برداری و حضور 
گردشگران در مقاصد گردشگری، مکان های مختلف، جاذبه های طبیعی و انسان ساخت را 

برای برنامه ریزان فراهم کند.«/ سجاد محمدزاده
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گروه محیط زیست: معاون محیط زیست انسانی 
یک سوم  گفت:  زیست  محیط  حفاظت  سازمان 
خاک مرغوب جهان از بین رفته است و با ادامه این 
روند بحران امنیت غذایی در انتظار جهان خواهد 

بود.
انسانی  زیست  محیط  معاون  حشمتی،  ایرج 
به مناسبت روز  سازمان حفاظت محیط زیست 
جهانی خاک با اشاره به بیانات مقام معظم رهبری 
اظهار کرد: یکی از کارهای جدی در حفاظت از 
محیط زیست حفاظت از دو ثروت عظیم و ذخیره 
حیاتی ملت ها یعنی »آب« و »خاک« و پرهیز از 
برخورد مسرفانه با آنها است. هر ساله سازمان خوارو 
 ۵ روز  در   )FAO( متحد  ملل  کشاورزی  بار 
دسامبر )۱۴ آذرماه( بزرگداشت روز جهانی خاک 
میلادی  سال ۲۰۲۳  شعار  و  می کند  برگزار  را 
 ،»Soil and Water: a source of life«

»خاک و آب منشأ زندگی« است.
وی افزود: در همین خصوص پیام های کلیدی از 
متحد  ملل  کشاورزی  بار  و  خوار  سازمان  طرف 
)FAO( برای تبیین اهمیت حفاظت و مدیریت 
یکپارچه منابع آب و خاک با لحاظ موضوعات تغییر 
و  خاک  زیستی  تنوع  حفاظت  اهمیت  اقلیم، 
جلوگیری از تخریب، فرسایش و آلودگی آن ارائه 

شده است.
حفاظت  سازمان  انسانی  زیست  محیط  معاون 
محیط زیست گفت: از جمله پیام های کلیدی این 
روز این است که خاک و آب منابع ضروری برای 
حفظ حیات روی زمین اند، خاک و آب منابع به هم 
یکپارچه  مدیریت  به  نیاز  که  هستند  پیوسته ای 
دارند، شیوه های نامناسب مدیریت خاک و آب بر 
فرسایش خاک، تنوع زیستی خاک، حاصل خیزی 
و  تأثیر می گذارد  و کمیت آب  و کیفیت  خاک 
حفاظت از خاک و آب به کاهش و سازگاری با 

تغییرات اقلیم کمک می کند.
حشمتی ادامه داد: در همین راستا مقرر است در 
کشور ما، وزارت جهاد کشاورزی و سازمان حفاظت 
دستگاه های  تمامی  همکاری  با  زیست  محیط 
ذی ربط بزرگداشت روز جهانی خاک را در ۱۴ آذر 
ماه سال جاری در وزارت جهاد کشاورزی برگزاری 
کنند و با تأسی از اندیشه های محیط زیستی مقام 
معظم رهبری جهت فرهنگ سازی حفظ منابع 

آب و خاک کشور، هفته خاک را گرامی دارند.
رویداد  این  اهداف  مهمترین  از  کرد:  بیان  وی 
راستای  در  مردمی  مشارکت  و  فرهنگ سازی 
حفاظت از خاک و آب به عنوان منبع تأمین کننده 
امنیت غذایی و سلامت جامعه است. به همین 
عکاسی،  شامل  هنری  مسابقه  است  مقرر  دلیل 
فیلم کوتاه ۱۰۰ ثانیه ای، طراحی و نقاشی، انشا 
)ویژه سنین ۱۷ تا ۱۳ سال( و صنایع دستی نیز 

برگزار شود.
حفاظت  سازمان  انسانی  زیست  محیط  معاون 

محیط زیست بیان کرد: خاک و آب، پایه و اساس 
تولید غذا و خدمات اکوسیستمی بوده و رفاه انسان 
را فراهم می کنند و با شناخت نقش ارزشمند آنها، 
ما می توانیم اقدامات پیشگیرانه ای را برای محافظت 
دهیم.  انجام  آینده  نسل های  برای  منابع  این  از 
آب  از  درصد   ۷۰ دیم  کشاورزی  سیستم های 
شیرین جهان را برداشت می کنند و ۸۰ درصد از 
زمین های زراعی را تشکیل می دهند که در ۶۰ 
درصد تولید جهانی غذا نقش دارند. این سیستم ها 
به شدت به شیوه های مؤثر مدیریت رطوبت خاک 

متکی هستند.
وی در خصوص اهمیت خاک توضیح داد: خاک 
تأمین  نظیر  متنوع  اکوسیستمی  خدمات  دارای 
فرهنگی،  میراث  از  حمایت  سوخت،  فیبر،  غذا، 
منابع  و  دارویی  منبع  ساختمانی،  مصالح  تأمین 
چرخه  جایگاه  زنده،  موجودات  زیستگاه  ژنتیک، 
عناصر غذایی تنظیم سیلاب ها، تنظیم آب و هوا، 
ترسیب کربن و تصفیه آب و کاهش آلاینده های 
خاک است. خاک بیش از ۲۵ درصد کل تنوع 
زیستی زمین را در خود جای داده و از زندگی در 
خشکی و کل زمین پشتیبانی می کند. بیش از ۹۰ 
درصد موجودات زنده در خاک زندگی کرده و یا 
بخشی از زندگی خود را در خاک سپری می کنند.

حشمتی اضافه کرد: حفاظت از خاک با افزایش 
ذخایر کربن موجود در خاک و مبارزه با تغییرات 
آب و هوایی نقش مهمی دارد. علاوه بر برگ و 
ساقه، ریشه های زیرزمین نیز کربنی را که توسط 
گیاهان در هنگام فتوسنتز ثابت می ماند، ذخیره 
می کنند.هنگامی که گیاه می میرد کربن موجود در 
ریشه به خاک اضافه می شود و می تواند قرن ها در 
آن جا بماند. مقدار کربن در هر سال افزایش می یابد 
اما بدون پوشش گیاهی ذخیره کربن خاک کاهش 
می یابد زیرا مقداری از آن به تدریج تجزیه شده و 

باعث انتشار دی اکسید کربن در جو می شود.
شده،  انجام  مطالعات  یک  طبق  کرد:  بیان  وی 
خاک ها و بسترهای سطحی برگ ها و شاخه های 
مرده نیز می توانند دو یا سه برابر کربن را ذخیره 
کنند. علاوه بر نقش و خدمات اکوسیستمی خاک، 

توجه به آمارهای جهانی، اهمیت حفاظت از خاک 
دو چندان مشخص می شود، تاکنون یک سوم از 
این  و چنانچه  خاک های جهان تخریب شده اند 
روند تا سال ۲۰۵۰ ادامه یابد، سرانه جهانی زمین 
قابل کشت و زراعت، تا یک چهارم میزان آن در 

سال ۱۹۶۰ تقلیل خواهد یافت.
حفاظت  سازمان  انسانی  زیست  محیط  معاون 
محیط زیست گفت: تا سال ۲۰۵۰ جمعیت جهان 
به بیش از ۹ میلیارد خواهد رسید و این میزان به 
از  بیش  جمعیت  افزایش  میلیارد  دو  معنای 
جمعیت فعلی جهان است. در این صورت لازم 
است تولید مواد غذایی به میزان ۶۰ درصد افزایش 
که  باشد  جمعیتی  گوی  پاسخ  بتواند  تا  یابد، 

خواستار تغذیه ای به مراتب بهتر از امروز هستند.
حشمتی افزود: حفاظت و مدیریت یکپارچه خاک 
برابر  در  مقاومت  برای  را  زمین  ظرفیت  آب،  و 
حوادث شدید آب و هوایی مانند خشکسالی، سیل 
و طوفان های شن و گرد و غبار بهبود می بخشد. 
شیوه های مدیریت یکپارچه خاک و آب، خدمات 
ضروری اکوسیستم، حمایت از حیات روی زمین و 
افزایش انعطاف پذیری اکوسیستم را ارائه می دهد 
سیزدهم  دولت  خصوص  همین  در  که 
بهره  برداری  و  حفاظت  مدیریت،  خط مشی های 
پایدار از خاک کشور را با رویکرد مدیریت یکپارچه 

آب و خاک ابلاغ کرد.
وی ادامه داد: از مهمترین اقدامات شاخص سازمان 
در راستای حفاظت و مدیریت یکپارچه خاک و 
از  استفاده  و  سازی  هوشمند  رویکرد  با  آب 
فناوری های نوین در حفظ منابع آب و خاک با 
پایدار  پیشرفت  به  دستیابی  در  تسریع  هدف 
می توان به راه اندازی سامانه جامع حفاظت محیط 
زیست و رصد و پایش آلودگی منابع آب و خاک 
نامه  آئین  و  از خاک  قانون حفاظت  راستای  در 
قانون توزیع  آلودگی آب )ماده ۴۶  از  جلوگیری 
عادلانه آب( اشاره کرد که پایش و خوداظهاری 
تمامی صنایع در این سامانه ثبت و مورد رصد و 

ارزیابی قرار می گیرند.
معاون محیط زیست انسانی افزود: از ابتدای سال 

تعداد  اول سال در مجموع  نیمه  پایان  تا  جاری 
۲۳۴۹۳ واحد تولیدی صنعتی، خدماتی و درمانی 
به صورت مستمر مورد پایش و خوداظهاری قرار 
گرفته است. در ۶ ماهه اول سال ۱۴۰۲ نظارت بر 
و  آب  شیمی  )بخش  پایش  خوداظهاری  انجام 
پساب(، ۳۶۳۰ مورد بوده و ۶۹۷ مورد پایش خاک 
توسط آزمایشگاه های معتمد و ادارات کل انجام 
شده است.حشمتی ادامه داد: از اقدامات اجرایی 
مقابله با پدیده گردوغبار در قالب شش سرفصل 
زیست  محیط  حفاظت  سازمان  برای  عملیاتی 
می توان به حفاظت، احیا و خرید حقوق عرفی در 
با  نهالکاری  با  توأم  مالچ پاشی  غبارخیز،  مناطق 
استفاده از مالچ پلیمری سازگار با محیط زیست، 
لایروبی، ساماندهی و اصلاح انهار برای هدایت آب 
به کانون های غبارخیز، مراقبت، نگهداری و آبیاری، 
با  مناطق  در  بذرکاری  همراه  رواناب ها  مدیریت 
تجهیزات  تأمین  و  تعمیر  غبارخیزی،  پتانسیل 
گستره  در  جمعاً  گردوغبار،  موجود  ایستگاه های 
۱۳۵ هزار و ۶۰۶ هکتار، ۱۳ هزار و ۷۰۰ مترمکعب 
با  و  استان  سطح ۲۸  در  پایش  ایستگاه  و ۳۲ 
اعتباری بالغ بر ۲۰۵ هزار و ۳۷۰ میلیون ریال اشاره 
از سیاستگذاری های مهم در  بیان کرد:  کرد.وی 
راستای پیشگیری و کنترل آلودگی خاک، ورود و 
استفاده از حدود مجاز آلودگی خاک و آلاینده های 
ورودی به آن برای کاربری های مختلف خاک، در 
معیارهای تعیین سطح آلایندگی واحدهای تولیدی 
صنعتی، معدنی و خدماتی آلاینده وفق ماده )۲۷( 
قانون مالیات بر ارزش افزوده )عوارض سبز، مصوب 
۱۴۰۰( است.وی افزود: علاوه بر این برنامه ها، در 
راستای دستیابی به پیشرفت پایدار دانش بنیان و 
به منظور حمایت از فعالان و بنگاه های اقتصادی، 
طرح های  انواع  نیز  زیست  محیط  ملی  صندوق 
دانش بنیان در زمینه فناوری های نوین بازچرخانی 
را در  آب، مدیریت پسماند، انرژی های نو و … 
چارچوب ضوابط و مقررات مربوطه مورد بررسی و 
حمایت مالی قرار داده و با نظارت بر تحقق اجرای 
آن ها، تحقق اهداف کلان محیط زیست کشور را 
ادامه  انسانی  دنبال می کند.معاون محیط زیست 
داد: دولت مردمی و انقلابی سیزدهم به پیروی از 
فرمایشات مقام معظم رهبری و ریاست محترم 
در  را  زیستی  محیط  موضوعات  همواره  جمهور 
از  که  داده  قرار  کشور  توسعه  برنامه های  رأس 
اقدامات مهم در این خصوص می توان به برگزاری 
کنفرانس بین المللی گرد و غبار در تهران اشاره کرد 
که انشالله ثمرات بسیار خوبی برای کشور خواهد 
داشت.حشمتی در پایان خاطرنشان کرد: با درک 
عمیق قدر و منزلت منابع خاک و آب کشور و لزوم 
برای  خدادادی  سرمایه  این  از  حراست  و  حفظ 
نسل های  برای  امانت  و حفظ  پایدار  بهره برداری 
آینده، اعتقاد راسخ داریم اصل ۵۰ قانون اساسی در 

این خصوص تحقق می یابد.

گزارش حشمتی:دریچه

یک سوم خاک مرغوب جهان از بین رفته است سردار رحیمی خبر داد؛
توقیف بیش از ۳ هزار خودرو 

در یک ماه گذشته
رییس پلیس امنیت اقتصادی فراجا از توقیف بیش از ۳ هزار 
خودرو در یک ماه گذشته خبر داد.سردار حسین رحیمی 
گفت: اجرای طرح هایی در حوزه های جمع آوری و توقیف 
خودروهای سواری موسوم به شوتی، کالای گمرکی، دخانی، 
ترانزیتی و پایش انبارها و محل نگهداری کالا و طرح تشدید 
مبارزه با احتکار و گران فروشی لاستیک خودروهای سبک 
اقتصادی  امنیت  پلیس  انجام شده است.رئیس  و سنگین 
فراجا با اشاره به اینکه در اجرای این طرح ها سه هزار و ۱۶۹ 
اقتصادی  با سوداگران  پرونده در راستای مقابله و برخورد 
این طرح ها سه هزار و ۳۵  افزود: در  تشکیل شده است، 
دستگاه انواع خودروی سنگین و سبک توقیف شد.این مقام 
ارشد انتظامی گفت: در راستای اجرای این طرح ها از ۸۸۸ 
انبار بازدید و ۷۳ باب انبار به دلیل احتکار و نگهداری کالای 

قاچاق مهروموم شدند.

مدارس هیأت امنایی؛ مساله یا راه حل؟
مدارس هیأت امنایی یکی از انواع مدارس دولتی هستند که 
تفاوت آنها با مدارس دولتی عادی، دریافت شهریه اجباری از 
خانواده ها و برگزاری کلاس های فوق برنامه و در نتیجه ساعت 
آموزشی بیشتر به نسبت این مدارس است.در حالی که طبق 
آیین نامه این مدارس، هیأت امنا اختیارات مختلفی دارند و باید 
مدیر  تعیین  حتی  باشند  داشته  مشارکت  مدرسه  اداره  در 
مدرسه به پیشنهاد هیأت امنا است اما هم اکنون این اتفاق رخ 
مجلس  پژوهش های  مرکز  اخیراً  که  گزارشی  نمی دهد.در 
درباره مدارس هیأت امنایی منتشر کرده است، فعالیت این 
مدارس بررسی و تأکید شده است که در مدارس هیأت امنایی، 
ایده ایجاد بستری برای مشارکت و خرید خدمات به نتیجه 
نرسیده است و در عمل با تبدیل مدارس با کیفیت دولتی به 
هیأت امنایی و دریافت شهریه، بخش بزرگی از ظرفیت های 
آموزش و پرورش از دسترس عموم دانش آموزان خارج شده و 
مدارسی غیر رایگان با شهریه کمتر از مدارس غیردولتی شکل 
گرفته که به معنای تعمیق ناعدالتی های آموزشی است.با روی 
کار آمدن دولت سیزدهم و دغدغه آن پیرامون مردمی سازی 
اداره کشور، در حوزه آموزشی نیز بحث از مدارس هیأت امنایی 
به  دولت  انتظارات  سند  گرفت.  قرار  تصمیم گیری  محل 
صراحت از وزیر آموزش و پرورش خواستار هیأت امنایی کردن 
۲۵ درصد مدارس کل کشور شده است؛ این مسأله به منزله 
هیأت امنایی شدن یک مدرسه از هر چهار مدرسه در کل 
کشور است.از سوی دیگر با هیأت امنایی شدن ۲۵ درصد 
مدارس کشور  از  درصد  اینکه ۱۵.۶  به  توجه  با  و  مدارس 
ذیل  مدارس کشور  از ۴۰ درصد  بیش  غیردولتی هستند، 
سازمان مدارس و مراکز غیردولتی و مشارکت های مردمی قرار 
خواهند گرفتند.حال پرسش این است که آیا این گونه توجه به 
مدارس هیأت امنایی بر اساس نظر کارشناسی بوده یا صرفاً بر 
اساس دغدغه ایجاد مشارکت؟ تا چه حد از میزان رضایت 
والدین از مدارس هیأت امنایی موجود اطلاع داریم؟ آیا مدارس 
به آیین نامه خود پایبندی دارند؟ آیا مدارس به دریافت غیر 
اجباری هزینه از والدین که به صراحت در آیین نامه اشاره شده 
از  بخشی  در  مجلس  پژوهش های  پایبندند؟مرکز  است، 
میلیون  یک  حدود  اکنون  هم  دارد:  اشاره  خود  گزارش 
در ۲۹۸۹  دانش آموزان  کل  درصد   ۶.۶ معادل  دانش آموز 
مدرسه کشور که به شیوه هیأت امنایی اداره می شود، تحصیل 
می کنند.در حال حاضر ۲۹۸۹ مدرسه هیأت امنایی داریم که 
میزان  به  غیردولتی  و  دولتی  مدارس  کل  تعداد  فرض  با 
۱۱۴۴۳۵ به معنای آن است که ۲.۶۱ درصد کل مدارس، 
به سال تحصیلی ۹۵-۹۶  امنایی هستند که نسبت  هیأت 
کاهش داشته اند هر چند در سال تحصیلی ۹۸-۹۷ به بیش 
از ۳ درصد نیز رسیده بودند.تعداد مدارس هیأت امنایی در ۵ 
سال گذشته در مقطع ابتدایی و متوسطه دوم کاهشی بوده اما 
در متوسطه اول افزایش داشته است.بیشترین درصد مدارس 
با ۵.۵۹  استان سمنان  در  ابتدایی  مقطع  در  امنایی  هیأت 
درصد و کمترین تعداد در استان گیلان با ۰.۱۹ درصد است. 
در مقطع متوسطه اول بیشترین مدارس هیأت امنایی در شهر 
سمنان با ۱۵.۱۵ درصد و کمترین در استان گلستان با ۱.۵۵ 
درصد است.در مقطع متوسطه دوم بیشترین مدارس هیأت 
امنایی در استان قم با ۱۰.۷۰ درصد و کمترین در استان 
آذربایجان شرقی  با ۰.۵۹ درصد است.اختلاف شهرستان های 
استان تهران با مرکز استان تهران معنادار است برای مثال در 
حالی که تنها ۱.۳۰ درصد مدارس ابتدایی در شهرستان های 
استان تهران هیأت امنایی هستند اما این آمار در شهر تهران 
مدارس  نیز ۲.۱۵ درصد  در کل  به ۵.۲۲ درصد می رسد. 
شهرستان های تهران و ۶.۲۷ درصد مدارس شهر تهران هیأت 
و  زمینه ساختمان  در  امنایی  هیأت  امنایی هستند.مدارس 
تجهیزات فیزیکی مدرسه و نیروی انسانی که دو هزینه اساسی 
مدارس به شمار می رود به طور کامل از منابع دولتی استفاده 
می کنند و حتی به نوعی بیش از مدارس دولتی از این منابع 
تأمین  بوده،  شیفته  تک  مدارس  این  زیرا  هستند  بهره مند 
نیروی انسانی مدارس به لحاظ رتبه ای که در منطقه دارند جزو 
اولویت اول مناطق آموزش و پرورش محسوب می شود.با این 
از  بیشتری  تحصیلی  سرانه  امنایی  هیأت  مدارس  اوصاف، 
بودجه وزارتی را در اختیار بخش کوچکی از خانواده ها قرار 
می دهند و با توجه به دریافت شهریه، در عمل برخی از اقشار 
جامعه به این واسطه از مدارس هیأت امنایی  طرد می شوند.

و  سیاستگذاران  که  است  آن  مستلزم  مسأله  این  بنابراین 
مسؤولان نظام آموزشی دقت نظر بیشتری در زمینه کیفیت 
و عدالت آموزشی در زمینه مدارس هیأت امنایی به خرج دهند 
هرچند این مدارس شرایطی را برای رقابت و ارتقای مدارس 
دولتی فراهم کرده اند اما ممکن است این رقابت و ارتقای کیفی 
در دسترس عموم مردم نباشد و خلاف عدالت آموزشی باشد.

از سوی دیگر مدیران مدارس تمایلی به ایجاد مشارکت سایر 
ذینفعان در کار خود ندارند و ترجیح مدیر بر تصمیم گیری 
شخصی در کار خود است. در حوزه آموزشی و مدرسه داری 
مدیر خود را نسبت به والدین و جامعه محلی فردی صاحب 
صلاحیت های تخصصی و تجربی می داند و حاضر نیست در 
موضع تصمیم گیری تفویض اختیار و بخشی از تصمیمات را به 
مناطق  مدیران  از  یکی  با  مصاحبه  کند.در  محول  دیگران 
آموزش و پرورش، او به صراحت با اساس الگوی مشارکت 
مخالفت  مدارس  امور  در  مردم  مشارکت  و  امنایی  هیأت 
کرد!در چنین وضعیتی، هیأت امنای مدارس اعتبار دهنده به 
اجرای  برای  و کادر مدرسه  تصمیماتی هستند که مدیران 
برنامه های مد نظر خودشان از پیش گرفته اند همچنین در 
نقش نظارتی نیز شواهد قابل توجهی در زمینه اینکه هیأت امنا 
آگاهی کافی به نحوه نظارت بر کادر مدرسه و اعمال این نقش 
هیأت  مدارس  نامه  آیین  ندارد.مطابق  وجود  باشند،  داشته 
امنایی، انتخاب مدیر مدرسه باید به پیشنهاد هیأت امنا و تأیید 
مناطق آموزشی باشد اما در عمل مناطق آموزش و پرورش 
تمایل دارند مدیرانی را به مدارس منصوب کنند که خودشان 
ثبت نام دانش  برای  لزوم  تا در صورت  باشند  انتخاب کرده 
آموزان و موارد دیگر بتوانند از طریق مدیران بر مدارس نفوذ 
با وجود  باشند، در عموم مدارس مورد مصاحبه  کامل داشته 
چندین برابر بودن متقاضیان ثبت نام در منطقه، بخشی از سهمیه 
ثبت نام مدارس هرگز از مسیر عادی پر نشده و این سهمیه با 
افرادی که از طرف منطقه به مدرسه اعلام می شود پرُ می شوند.

بانکی پور اعلام کرد؛
آمار تجرد دختران و پسران بالای 

۳۰ سال
مائده فرخی: یک نماینده مجلس آمار تجرد دختران و پسران 
بالای ۳۰ سال را اعلام کرد و گفت: در حال حاضر ۳ درصد 
ازدواج های ما به طلاق منجر می شود.امیرحسین بانکی پور، 
نماینده مجلس در مراسم رونمایی از سامانه ملی آموزش و 
مشاوره ازدواج اظهار داشت: حدود دو میلیون و ۲۰۰ دختر 
بالای ۳۰ سال مجرد و حدود دو میلیون و ۵۰۰ پسر مجرد 
بالای ۳۰ سال داریم. این آمار نگران کننده است.بانکی پور با 
بیان اینکه سه درصد ازدواج های ما در کشور به طلاق منجر 
می شود نه یک سوم اظهارکرد: نسبت سه به یک ازدواج به 
طلاق به این معنا نیست که از هر سه ازدواج یکی منجر به 
طلاق می شود ازدواج بین مجردهاست و طلاق بین کسانی که 
سال های گذشته ازدواج کرده اند.بانکی پور گفت: قبلاً در قانون 
جوانی جمعیت برای زوج های نابارور تعیین کردیم که تمام 
هزینه درمان های ناباروری را بیمه متقبل شود، اکنون حدود 
درصد   ۵۰ حدود  و  دولتی  مراکز  در  هزینه ها  درصد   ۹۰
هزینه ها در مراکز خصوصی را بیمه می دهد. اما دختران بالای 
سی سال نگران اند که در صورت تأخیر ازدواج، فرزندآوری برای 
آنها سخت می شود.وی خاطر نشان کرد: در همین راستا در 
برنامه هفتم مصوب کردیم که دختران بالای سی سال بتوانند 
برای فریز تخمک خود از بیمه استفاده کنند و این از سال آینده 
محقق می شود. این امر استرس و نگرانی دختران بالای ۳۰ 
سال ما را کاهش می دهد. این اقدام از بعد از عید انجام می شود.

بانکی پور افزود: در حوزه ساماندهی مراکز مشاوره نیز مصوبه ای 
در برنامه هفتم داشتیم که می تواند تأثیر مثبتی داشته باشد.

این نماینده مجلس با بیان اینکه در کل وضعیت ازدواج در 
کشور ما در این چند سال تغییر جدی نکرده است، ادامه داد: 
میانگین سن ازدواج دختران و پسران ما در ۲۰ سال گذشته 
تغییری نکرده است و برای دختران ۲۴ سال و برای مهران 
۲۷.۵ سال بوده است. در حال حاضر در رنج سنی ۲۰ تا ۳۵ 

سال، دو سوم دختران ما متأهل هستند.

یامین پور اعلام کرد؛
اختصاص ۴۵۰ میلیارد تومان برای ایجاد و 

توسعه مراکز مشاوره ازدواج
سیده فاطمه میری: معاون امور جوانان وزیر ورزش و جوانان از 
اختصاص ۴۵۰ میلیارد تومان اعتبار برای ایجاد و توسعه مراکز 
مشاوره ازدواج خبر داد.وحید یامین پور در مراسم رونمایی از 
سامانه ملی مشاوره و آموزش ازدواج »هم راه« و تجلیل از 
مدیران برتر مراکز تخصصی مشاوره ازدواج و خانواده وزارت 
ورزش و جوانان، اظهار داشت: طبق اطلسی که در اختیار داریم 
می دانیم کجای کشور نیاز به توسعه و تجهیز مراکز مشاوره 
ازدواج داریم. طبق همین اطلس نیز موافقت دولت را برای 
تخصیص اعتبار در خصوص تجهیز و توسعه این مراکز گرفتیم.

وی ادامه داد: قرار است این منابع از محل تسهیلات تبصره ۱۸ 
و برای ایجاد، ساخت و تجهیز مراکز مشاوره ازدواج تخصیص 
داده شود. طبق موافقتی که از وزارت اقتصاد گرفتیم قرار است 
بیش از ۴۵۰ میلیارد تومان اعتبار برای این امر تخصیص داده 
شود که از طریق استان ها اطلاعات آن بارگذاری شده و به 
وزارت  جوانان  امور  می رسد.معاون  مشاوره  مراکز  استحضار 
ورزش و جوانان افزود: پیش بینی ما این است که با تخصیص 
این اعتبار بتوانیم بیش از ۱۱۰۰ نفر مشاور جدید را در مراکز 
مشاوره خود جذب کنیم.یامین پور با اشاره به رونمایی از سامانه 
ملی آموزش و مشاوره ازدواج که می تواند دسترسی جوانان را 
به این خدمات تسهیل کند، افزود: جوانان با مراجعه به این 
کرده،  پیدا  را  مشاوره  مرکز  ترین  نزدیک  می توانند  سامانه 
مراجعه  نظرسنجی  نتایج  از  بگیرند،  نوبت  آنلاین  و  آفلاین 
کنندگان پیش از خود مطلع شوند و به محتواهای بارگذاری 
شده در حوزه آموزش مشاوره در این سامانه دسترسی داشته 
ازدواج  مراکز مشاوره  باشند.وی خاطرنشان کرد: ۸۴ درصد 
دارای مجوز از وزارت ورزش و جوانان در رده »الف« قرار دارند 
و اکثریت مطلق مراکز مشاوره ازدواج کار خود را به خوبی انجام 
داده اند.معاون امور جوانان وزیر ورزش و جوانان در بخش دیگر 
مراکز  افزایش  خصوص  در  آمارهایی  بیان  به  خود  سخنان 
مشاوره ازدواج از مهر ۱۴۰۰ تا آذر ۱۴۰۲ پرداخت و اظهار کرد: 
از نظر دولت مردمی به جهت راهبرد فرهنگی و اجتماعی، نه 
تنها ازدواج یک مقوله اجتماعی برای پاسخ به یک نیاز است 
بلکه به نظر می رسد ازدواج مهم ترین راهبرد برای تأثیرگذاری 
ازدواج  است.  اجماعی  ادغام  و  همبستگی  مثل  مسأله ای  بر 
پیشرانی برای حل بسیاری از مسائل اعم از آسیب های اجتماعی 
و انگیزه و سلامت اخلاقی جامعه محسوب می شود که به لحاظ 
نظری این امر برای ما ثابت شده است.وی با بیان اینکه راهبرد 
این دولت و راهبرد نظام جمهوری اسلامی، آوردن سن ازدواج 
به سنی منطقی تر و مناسب تر و مطلوب تر و تسهیل ازدواج 
است، خاطر نشان کرد: در مهر ۱۴۰۰ ما ۳۴۰ مرکز مشاوره 
خانواده و ازدواج با حدود هزار مشاور و روانشناس داشتیم اما 

طی این دو سال با رشد بیش از ۸۰ درصدی همراه بوده ایم.

با  میراث فرهنگی  معاون  شجاعی:  رحمان 
میراث  پرونده   ۳ جهانی  ثبت  خبر  اعلام 
بزرگ  اتفاق  این  از  پس  گفت:  ناملموس 
عضو  کشور   ۱۸۲ میان  در  توانستیم 
کنوانسیون پاسداری از میراث ناملموس به 

رتبه پنجم دنیا صعود کنیم.
معاون  و  وزیر  قائم مقام  دارابی،  علی 
و  مسرت  نهایت  با  گفت:  میراث فرهنگی 
ثبت  پرونده   ۳ تصویب  خبر  خوشحالی 
ایران  عزیز  ملت  استحضار  به  را  جهانی 

می رسانم.
وی همچنین افزود: در هجدهمین کمیته 

بین الدولی میراث جهانی یونسکو در کشور 
بوتسوانا، ایران عزیز موفق شد ۳ پرونده ای را 
که برای ثبت میراث ناملموس ارائه کرده بود، 
به تصویب برساند.دارابی با بیان اینکه ضیافت 
افطاری و سنت های حسنه آن پرونده ای بود 
که از سهمیه ایران مطرح شده بود و چند 
و  آذربایجان  ترکیه،  جمله  از  دیگر  کشور 
ازبکستان نیز به این پرونده پیوستند، ادامه 
در  که  است  بزرگی  افتخار  اتفاق  این  داد: 
دولت سیزدهم میسر شد و ما توانستیم یک 
جهانی  ثبت  به  را  اسلامی  و  الهی  سنت 
به  اشاره  با  میراث فرهنگی  برسانیم.معاون 

اینکه پرونده های بعدی جشن سده و هنر 
با  پرونده  دو  این  کرد:  اظهار  بود،  تذهیب 
به ثبت  ایران و کشورهای دیگر  مشارکت 
رسید. با ثبت جهانی این سه عنصر تعداد 
میراث  حوزه  در  کشورمان  پرونده های 

ناملموس از ۲۱ به عدد ۲۴ افزایش یافت.
این  از  افزود: پس  وزیر همچنین  قائم مقام 
اتفاق بزرگ ما توانستیم در میان ۱۸۲ کشور 
عضو کنوانسیون پاسداری از میراث ناملموس 

به رتبه پنجم دنیا صعود کنیم.
او خاطرنشان کرد: در دولت سیزدهم وزارت 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 

موفق شد تا کنون دو رتبه صعود کند و ایران 
در عرصه جهانی از رتبه هفتم به رتبه پنجم 
این  اینکه  بیان  با  پایان  در  رسید.دارابی 
موفقیت بزرگ را به مردم عزیز کشور تبریک 
و  حمایت ها  از  دارد  جا  گفت:  می گویم، 
پشتیبانی های بی دریغ مهندس ضرغامی، 
مدیران، کارشناسان و سایر دست اندرکاران 
تدوین این پرونده ها در حوزه میراث فرهنگی 
صمیمانه قدردانی کنم. امیدواریم ایران عزیز 
همواره در همه عرصه ها بدرخشد و پرچم 
اهتزار  در  همواره  ایران  اسلامی  جمهوری 

باشد.

دارابی در گفتگو با پیشرو :

ایران در جایگاه پنجم جهانی ثبت آثار ناملموس در یونسکو قرار گرفت

پریا حاجیان: به همت بنیاد ۱۵ خرداد ستاد اجرایی فرمان امام 
)ره( کمک هزینه خرید عینک به بیش از ۴ هزار کودک پرداخت 
شد.علی پزشکی، مدیر سلامت بنیاد ۱۵ خرداد ستاد اجرایی 
فرمان امام )ره( با اشاره به پرداخت کمک هزینه خرید عینک به 
کودکان مبتلا به تنبلی چشم گفت: از ابتدای اجرای طرح ملی 
غربالگری تنبلی چشم در سراسر کشور در زمستان سال گذشته 
تاکنون کمک هزینه خرید عینک به حساب سرپرستان ۴ هزار و 

۱۰۰ کودک واریز شده است.
پزشکی تاکید کرد: طرح ملی غربالگری تنبلی چشم در سراسر 

کشور با مشارکت بنیاد ۱۵ خرداد ستاد اجرایی فرمان حضرت 
امام )ره( و سازمان بهزیستی اجرا می شود و ۵ میلیون کودک 
زیر ۶ سال سراسر کشور جامعه هدف این طرح به شمار می روند.

مدیر سلامت بنیاد ۱۵ خرداد ادامه داد: تا به امروز با برگزاری 
پویش های استانی با همکاری ادارات کل ستاد اجرایی فرمان 
حضرت امام )ره( و ادارات کل سازمان بهزیستی استان ها ۴ هزار 
و ۱۰۰ کمک هزینه خرید عینک به سرپرستان کودکان مبتلا به 

تنبلی چشم اهدا شده است.
چشم  غربالگری  از  پس  خرداد  بنیاد ۱۵  کرد:  تصریح  وی 

کودکان زیر ۶ سال، از ۱۴ هزار کودک نیازمند مبتلا به تنبلی 
چشم با اهدای کمک هزینه خرید عینک حمایت می کند.

بیشترین  تاکنون  خرداد،   ۱۵ بنیاد  سلامت  مدیر  گفته  به 
شرقی،  آذربایجان  استان های  ساکن  کودکان  از  حمایت ها 
لرستان، فارس، خراسان جنوبی و خوزستان صورت گرفته است.

پزشکی در پایان خاطرنشان کرد: بنیاد ۱۵ خرداد ستاد اجرایی 
فرمان حضرت امام )ره( در ادامه نیز مداخلات سطح بالاتر را 
برای کودکانی که نیاز به جراحی چشم داشته باشند توسط 
گروه های پزشکی جهادی همکار در دستور کار قرار داده است.

به همت بنیاد ۱۵ خرداد صورت گرفت؛

پرداخت کمک هزینه خرید عینک به ۴ هزار کودک مبتلا به تنبلی چشم

وزیر آموزش و پرورش گفت: از معاون حقوقی 
در  فعل  ترک  با  می خواهیم  جمهور  رئیس 
اجرای سند تحول بنیادین آموزش و پرورش، 
مانند ترک فعل در قانون اساسی برخورد شود.

راهکارهای  مراسم  در  صحرایی،  رضامراد 
اجرایی سند تحول بنیادین منطبق بر قانون 
اساسی با اشاره به لزوم همگرایی دستگاه های 
اجرای برای اجرای این سند، افزود: باید همه 
بنیادین  تحول  سند  هشتم  فصل  به  نهادها 

بر  اینکه  بر  تاکید  با  باشند.وی  داشته  توجه 
اساس سند تحول همه دستگاه ها نسبت به 
گفت:  دارند،  مسئولیت  پرورش  و  آموزش 
متأسفانه پشت آموزش و پرورش خالی مانده 
است.صحرایی با اذعان به اینکه اجرای طرح 
دانش  اجتماعی  مراقبت های  )نظام  "نماد" 
آموزان( بدون همکاری دستگاه های مسئول 
مواجه شده است؛ گفت: در مسیر اجرای طرح 
نماد که برای ارتقای سلامت روحی و جسمی 

ارائه  در  و  مانده ایم  تنها  است  آموزان  دانش 
آموزش با کیفیت هم تنها هستیم در حالی که 

همه باید در خدمت تعلیم و تربیت باشند.
بر  اینکه  به  اشاره  با  پرورش  و  آموزش  وزیر 
اساس سند تحول، مدرسه نقطه اتکا دولت و 
همه  گفت:  است؛  کشور  تعالی  در  ملت 
کمک  پرورش  و  آموزش  به  باید  دستگاه ها 
کنند. در برنامه هفتم توسعه هم یک ماده در 
اجرای سند  برای  تقسیم کار ملی  خصوص 

تحول بنیادین در نظر گرفته شده است. این 
دولت هم سند تحول بنیادین را مهم می داند 
و این برنامه را از اصلی ترین برنامه ها و اسناد 
ملی کشور می داند.وزیر آموزش و پرورش با 
اشاره به اینکه سند تحول بنیادین امروز به کف 
شاهد  هم اکنون  گفت:  است؛  رفته  مدارس 
اجرای واقعی قانون اساسی هستیم . البته ۱۲ 
سال از تصویب سند تحول بنیادین آموزش و 

پرورش گذشته است.

صحرایی مطرح کرد؛

لزوم برخورد با ترک فعل نهادها در اجرای سند تحول تعلیم و تربیت
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زهره نادری مقدم: مدیر شرکت ملی پخش فرآورده های 
نفتی منطقه کردستان از تامین و توزیع روزانه بیش از   2   
 میلیون و هفتصد هزار لیتر بنزین و نفتگاز در جایگاههای 

عرضه فرآورده های نفتی منطقه کردستان  خبر داد . 
به گزارش خبرنگارپیشرودرکردستان ، جهانبخش  نوکانی 
که در جلسه با مالکین جایگاه های عرضه فرآورده های 
نفتی استان سخن می گفت: با تشکر و قدردانی از  زحمات 
و عملکرد مطلوب مجاری عرضه منطقه در سوخت رسانی 
،خصوصا تعطیلات تابستانی  سال جاری افزود: با فعالیت 
و 54  نفتی  های  فرآورده  عرضه  اختصاصی  جایگاه   89
جایگاه سی ان  جی ظرفیت مناسبی جهت سوخترسانی به 

شهروندان در استان فراهم شده است . 
وی با اشاره به بازرسی و بازدیدهای منظم صورت گرفته 
از جایگاه های عرضه منطقه توسط گروه  بازرسین منطقه 
افزود :عرضه مطلوب فرآورده های نفتی از نظر کمی و کیفی، 
جلوگیری از عرضه  خارج از شبکه و قاچاق فرآورده های 

نفتی، کاهش مصرف فرآورده های نفتی، تحقق حقوق 
و  گشت ها  این  اجرای  مزایای  جمله  از  و...   شهروندی 
خواستار  مسئول  مقام  است.  این  دوره ای  بازدیدهای 
موقع  به  خرید  به  عرضه  مجاری  مالکین  جدی  توجه 
فرآورده،مدیریت  کارت های اضطراری موجود در جایگاه ، 
فعال بودن تمامی دوربین ها و تلمبه های  جایگاه،جلوگیری 
از قاچاق سوخت از طریق کارت های سوخت سرگردان، 
های  جایگاه  بهداشتی  و  سرویس های  نمازخانه  نظافت 
بین راهی و آمادگی شرکت های پشتیبان فنی و سامانه 
 هوشمند سوخت جهت ارائه خدمات به شهروندان شد.مدیر 
شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه کردستان با 
اشاره به ظرفیت مطلوب ذخیره  سازی فرآورده های نفتی در 
تاسیسات منطقه، خاطرنشان کرد: عملیات تامین و توزیع 
فرآورده های  نفتی در تمامی جایگاه های عرضه منطقه در 
حال انجام است و هیچگونه مشکلی در عرضه سوخت  در 

مجاری عرضه وجود ندارد  

مدیر شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه کردستان  خبرداد:

تامین و توزیع روزانه بیش از 2 میلیون لیترفرآورده های نفتی 
درجایگاه های عرضه منطقه کردستان  

محدثه اسدی نیا: مدیر کل ثبت اسناد و 
املاک گلستان گفت: قریب به 2۰ هزار 
سند شامل 2۳۰ هزار هکتار سند اراضی 
است. شده  صادر  گلستان  کشاورزی 

محمدتقی رضاییان در آیین واگذاری پنج 
سند مالکیت زمین کشاورزی و مسکونی 
در نگین شهر اظهار کرد: قانون حد نگاری 
هزار   ۶8۰ گلستان  استان  اراضی  سطح 
هکتار تخمین زده می شود که از این میزان 
تاکنون  با همت همکاران ما در اداره های 
ثبت و اسناد استان گلستان قریب به 2۰ 
هزار سند شامل 2۳۰ هزار هکتار صادر 
شده است.مدیر کل ثبت اسناد و املاک 
استان گلستان ادامه داد: بر اساس قانون 
اداره کل ثبت اسناد  به دو شکل نسبت 

اراضی کشاورزی  به صدور سند مالکیت 
اقدام می کند که در نخستین روش افراد 

می توانند به صورت انفرادی اقدام کنند.
افزود: همچنین در شیوه دیگر  رضاییان 

بستیم  پیمانکار  با شرکت های  قراردادی 
که در این روش نیاز به حضور اشخاص 
در واحدهای ثبتی نیست .وی گفت: قانون 
ساماندهی و تولید عرصه مسکن نیز صدور 
مسکونی  بافت های  برای  مالکیت  اسناد 
انجام  بنیاد مسکن  با همکاری  روستایی 
شهرستان  در  گفت:  می شود.رضاییان 
نمادین 5 جلد سند  به صورت  آزادشهر 
مالکیت شامل دو جلد سند مالکیت اراضی 
کشاورزی و سه جلد سند مالکیت واحد 
مسکونی تقدیم شد.رضاییان از رسانه ها و 
جراید نیز دعوت به همکاری نمود و گفت: 
تلاش میکنیم از طریق شوراهای اسلامی 
نیز مردم را با کاداستر و همچنین صدور 

سند مالکیت آگاه کنیم.

مدیر کل ثبت اسناد و املاک گلستان :

۲۳۰ هزار هکتار اراضی کشاورزی گلستان سنددار شدند

اقدامات مخابرات منطقه گلستان در پروژه نجما و توسعه 
فیبر نوری مورد تقدیر وتشکر واقع شد . به گزارش اداره 
روابط عمومی مخابرات منطقه گلستان ، در جلسه ای 
با حضوراعضای  هیئت مدیره شرکت مخابرات ایران ، از 
اقدامات مخابرات منطقه گلستان در پروژه نجما تقدیر شد.  
دراین  جلسه که به ریاست دکتر محمودزاده رئیس هیئت 
مدیره شرکت مخابرات ایران برگزار شد  ، دکتر غلامعلی 
شهمرادی که مدعو جلسه بمنظور ارائه گزارش طرح نجما 
بود  ، گزارش مبسوطی از اقداماتی که استان از ابتدای 
طرح نجما انجام داده است، ارائه که مورد تقدیر و تشکر 
اعضای م هیئت مدیره مخابرات ایران قرار گرفت.  دکتر 
محمودزاده در این جلسه ضمن اعلام این مطلب که پروژه 
توسعه فیبر نوری یا همان نجما در استان گلستان با برنامه 
ریزی مناسب پیش رفته است آنرا ازفعالیتهای برجسته 
مخابرات منطقه گلستان دانست و ابراز امیدواری کرد 
در آینده شاهد تحولات خوبی در حوزه ارتباطات استان 

گلستان با اقدامات توسعه ای صورت گرفته باشیم.

تقدیر ازروند اجرای پروژه نجما در 
مخابرات منطقه گلستان  

 شهردار گلستان خبرداد :

بازگشایی، تعریض و تملک
 در معابر شهر گلستان 

*ورودی کوچه مهر 5متر عریض شد

 

شهردار گلستان خبر داد: در راستای تسهیل در عبور و مرور شهروندان کوچه مهر پس از 
سالها انتظار، از سمت محور آیت اله سعیدی 1۰۰ متر مربع، تعریض شد.سید محمد میرزمانی 
در این خصوص گفت: در ادامه اهتمام شهرداری گلستان نسبت به تعریض و بازگشایی معابر و 
با توجه به اجرای بعد از توافق با مالک و انجام اقدامات قانونی، ملک مورد نظر تخریب و مسیر 
کوچه فوق بازگشایی گردید.مدیریت شهری گلستان در ادامه افزود: این معبر که در گذشته، 
ورودی آن باعرض کمتر از یک متر بوده و اکنون نیز با تعریض، تملک و توافق با مالک، به 
کوچه ۶ متری تبدیل شد تا بخشی دیگر از مشکلات عبور و مروی اهالی این محله مرتفع 
گردد.  وی در پایان از کلیه شهروندان محترم که جهت بازگشایی معابر همکاری لازم را با 

شهرداری داشته اند و باعث بازگشایی معابر شهری شدند، تقدیر و تشکر نمود.

بازدید سرپرست شهرداری نسیم شهر 
از ادامه روند تکمیل ساختمان

 شماره 4 آتش نشانی 

خدمت به شهروندان نسیم شهری، نعمت بزرگ خداوند است که با تلاش و کوشش شبانه 
روزی آن را پاس خواهیم داشت.به گزارش روابط عمومی شهرداری نسیم شهر، بابا حسینی 
در این بازدید عنوان داشت:  خدمت به شهروندان نسیم شهری، نعمت بزرگ خداوند است 
که با تلاش و کوشش شبانه روزی آن را پاس خواهیم داشت. وی افزود  : از آغاز سال جدید 
عملیات عمرانی ساختمان آتش نشانی جدید الاحداث  محله روحانیون  با سرعت در حال 
اجراست و ضمن بازدید های هفتگی از محل پروژه ،با بررسی مسایل پیش رو اقدامات 
لازم در راستای شتاب بخشی و تسریع در اجرای این پروژه صورت می گیرد.محمد رضا 
باباحسینی در خصوص مشخصات فنی این پروژه اظهار داشت:  ساختمان ایستگاه آتش 
نشانی محله روحانیون در زمینی به مساحت ۷5۰ مترمربع  درسه طبقه در حال احداث می 
باشد که در حال نصب اسکلت سوله آتش نشانی با متراژ 5۰۰ متر مربع بودیم که الحمدلله 
به پایان رسید. سرپرست شهرداری نسیم شهر با بیان اینکه احداث ساختمان آتش نشانی 
در جهت تکمیل زیرساخت های این محله جدید الاحداث می باشد خاطرنشان کرد: با توجه 
به شکل گیری بافت شهری وتوسعه ی این منطقه، احداث ساختمان ایستگاه آتش نشانی 
جدید، بعنوان یکی از مراکز مهم و حیاتی خدمات رسانی در این محله، با هدف پوشش 
سریعتر و مطلوب تر حوادث و امداد و نجات شهروندان در محله روحانیون و بلوار کشاورز با 

جدیت مدیریت شهری ادامه دارد.

در  بهارستان  شهرستان  آرامستان  بزرگترین  مدیریت   
صالحیه با مساحت 8 هکتار قطعا پیچیدگی های خاص 
خودش را دارد و تجهیز این مرکز دینی برای استقبال از 
زائرین اهل قبور نیازمند برنامه ریزی ویژه از سوی مدیریت 
شهری در طول سالهای آتی و جاری است. پس از اجرای 
غسالخانه و سردخانه در این فضای مقدس و بهبود بخشی از 
مشکلاتی که مدتها از مطالبات شهروندان بشمار می رفت،با 
دستور محمد آگاهی مند فصل جدیدی از اقدامات عمرانی 
دیگر در آرامستان بهشت فاطمه )س( در دست انجام انجام 
است. باتوجه به آستانه ظرفیت قبور در این آرامستان،دستور 
ساخت قطعات جدید طی 15۳۰ واحد صادر شده و هم 

اکنون از سوی پیمانکار پیگیری می شود تا ظرفیت تدفین 
تا سال آتی با کمبود و چالش مواجه نشود. انجام سلسله 
اقدامات دیگر برای محوطه سازی این مساحت بزرگ برای 
نقش پذیر کردن نقاط مختلف از عرصه های موجود و بهبود 
ملاحظات بصری از جمله فعالیت هایی است که تا پایان سال 
تکمیل و نهایی خواهد شد . یک کار مهم دیگری که برای 
رونق رفاه و برخورداری آرامستان بهشت فاطمه )س( در 
دست انجام است اجرای سرویس های عمومی بزرگ برای 
زائرین است و تمام ملاحظات لازم بمنظور استفاده گروه 
های مختلف از مردم نظیر سالمندان،معلولین،جانبازان و 
طیف های از این دست در ساخت آن پیش بینی شده است.

   اقدامات عمرانی متنوع شهرداری صالحیه 
در آرامستان بهشت فاطمه )س( 

* از اجرای محوطه سازی و قبرچینی تا افزایش سرویس های عمومی برای زائرین اهل قبور

رئیس مرکز امور قرآنی سازمان اوقاف و امور خیریه 
خبر داد:

برگزاری اجلاس نماز با حضور قاریان 
مصری در خراسان شمالی

*همدلی بین مسیولان و حضور بی نظیر مردم 
خراسان شمالی در مسابقات قرآن کریم 

سمانه محمدزاده ثانی: مجیدی مهر رئیس مرکز امور قرآنی 
امور خیریه در نشست خبری چهل و  و  اوقاف  سازمان 
ششمین دوره سراسری مسابقات قرآن کریم از برگزاری 
اجلاس نماز با حضور قاریان برجسته مصری در دهه فجر 
در بجنورد خبر داد.وی از همدلی بین مسئولان و حضور 
بجنورد قدردانی  ویژه  به  بی نظیر مردم خراسان شمالی 
کرد و گفت: از اینکه منطقه ای از کشور را برای مسابقات 
برگزیدیم که شاید برپایی رویدادی در سطح ملی در آن 
دور از ذهن بود، بسیار خوشحالیم و در مراسم اختتامیه وزیر 
ارشاد حضور خواهد یافت.وی تصریح کرد: همه به دنبال آن 
هستیم که کمیته های مختلف مسابقات هماهنگ کار را 
درست پیش ببرند، ولی حرف اصلی را در این رویداد خود 
مردم زدند. خانواده هایی که خودجوش به محل مسابقات 
چه در هتل داریوش و چه در مجتمع پتروشیمی آمدند. 
دیشب در پارکینگ محل مسابقات بیش از ۳۰۰ ماشین 
پارک بود و والدین به همراه فرزندان حضور یافته بودند 
و این حضور در 1۰ دوره اخیر مسابقات سراسری بی نظیر 
بوده است. در برخی ادوار مراسم اختتامیه پرشکوه و با 
اینکه مردم برای مشاهده  اما  حضور مردمی بوده است، 
رقابت ها هر روز حضور داشته باشند، صرفاً این حضور را در 
خراسان شمالی دیدم و این وظیفه ما را سنگین تر می کند.

مجیدی مهر اظهار کرد:  حضور محمدمهدی اسماعیلی، وزیر 
فرهنگ و ارشاد اسلامی در مراسم اختتامیه به تاریخ 18 آذر 
تا حدود زیادی قطعی است. حجت الاسلام خاموشی، رئیس 
و جمعی از مدیران ارشد اوقاف نیز حضور خواهند یافت و 
در پی دعوت حجت الاسلام خسروپناه، دبیر شورای عالی 

انقلاب فرهنگی نیز هستیم.

مدیرکل راهداری خراسان شمالی:
 حمل کالا از مبدا خراسان شمالی

 21.۷ درصد افزایش یافت
 

حمل کالا از مبدا خراسان شمالی توسط ناوگان باری این 
استان طی 8 ماه امسال در مقایسه با مدت مشابه سال 
یافت.مدیر کل راهداری و  افزایش  گذشته 21.۷ درصد 
حمل و نقل جاده ای خراسان شمالی گفت: 2 میلیون 
و 4۰5 هزار تن کالا با 1۶4 هزار سفر طی این مدت از 
خراسان شمالی به سایر مبادی کشور حمل شد.محمد 
مشتری با اشاره به افزایش 1۳.8 درصدی تعداد سفرها 
برای حمل کالا طی این مدت، افزود: عمده ترین کالای 
حمل شده سیمان )45 درصد(، کود اوره )14 درصد( و 

پودر آلومینیوم )4 درصد( بوده است.
وی بیشترین جا به جایی کالا را از شهرستان بجنورد ذکر 
و اظهارکرد: 2۷ شرکت، 8 هزار و ۶9۷ راننده و 5 هزار و 
92 دستگاه انواع ناوگان باری در حوزه حمل ونقل کالا به 
مردم استان خدمات رسانی می کنند. وی ادامه داد: مردم 
و صاحبان کالا می توانند هرگونه انتقاد و شکایت خود از 
عملکرد شرکت ها و رانندگان را به سامانه گویای 141 این 
اداره کل اطلاع دهند تا در اسرع وقت در کمیسیون های 

مربوطه به تخلفات رسیدگی شود.

مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری لرستان :
هشت هزار اصله نهال در لرستان 

غرس شد

علی قائد رحمتی: هشت هزار اصله نهال در راستای تحقق 
کاشت یک میلیارد درخت در کشور با حضور عموم مردم 
و مسوولان در لرستان غرس شد.مدیرکل منابع طبیعی و 
آبخیزداری لرستان در آیین نهال کاری شهر خرم آباد گفت: 
کاشت سراسری نهال در دستور کار استان های کشور قرار 
گرفته که عملیات کاشت هشت هزار اصله در سطح 2۰ هکتار 
نیز به عنوان سهم لرستان صورت گرفت.حسین میرزایی با 
بیان اینکه جانمایی نهال ها در شهرستان های استان انجام 
شده است تصریح کرد: طرح کاشت نهال قرار است به مدت 
چهار سال در کشور اجرایی شود و سهم استان ها مشخص 
شده که در لرستان هر ساله هفت میلیون و 5۰۰ هزار نهال 
کاشته خواهد شد.وی با اشاره به اینکه لرستان ظرفیت تولید 
سالانه بیش از 12 میلیون اصله نهال را دارد، ادامه گفت: 
توسعه ۶۰۰ هکتار باغات توسط جهاد کشاورزی ، توسعه 
باغات در اراضی شیبدار و زراعت چوب نیز در این قالب انجام 
می شود.به گفته مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری لرستان 
یک میلیون و 8۰۰ هزار اصله نهال در مراکز دولتی و پنج 
میلیون و 5۰۰ هزار اصله در نهالستان های خصوصی استان 
تولید شده است و مشکلی بابت تامین نهال وجود ندارد، 
اما همه مردم و مسوولان باید در کشت و نگهداری نهال 
ها پای کار باشند.معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری 
لرستان نیز گفت: در قالب طرح ملی کاشت درخت ۳۰ 
میلیون اصله نهال در این استان غرس می شود و در این 
راستا به منظور استفاده از تمامی ظرفیت ها منابع طبیعی با 
دستگاه های اجرایی و نیروهای نظامی و انتظامی، دانشگاه ها 
تفاهم نامه ای انعقاد شده تا سالانه حدود هفت میلیون و 
5۰۰ هزار اصله نهال در استان بصورت کمربند سبز در 
لزوم تهیه  بر  اطراف شهرها کاشت شود.احمدرضا دالوند 
برنامه  زمان بندی برای اجرای این طرح تاکید کرد و افزود: 
طراحی فاز نخست باید حدود یک کیلومتر پیش بینی شود 
تا با وفاق عمومی و همکاری دستگاه ها نسبت به کاشت 
درختان اقدام شود.وی اطلاع رسانی و فرهنگ سازی توسط 
رسانه های عمومی به منظور مشارکت و استفاده از ظرفیت 
مردم در اجرای این طرح را مهم برشمرد و اظهار داشت: 
آبیاری برای نگهداری از این درختان مهمترین موضوع است 
که امور آب و آبفا همکاری لازم را در این زمینه دارند.به 
گفته دالوند نوع نهال هایی که کاشت می شود عمدتا میوه دار 
یا درختانی هستند که برای زراعت چوب استفاده می شود.

سهم لرستان از جنگل های ایران بیش از یک میلیون و 2۰۰ 
هزار هکتار است.
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روزنامه           پیشروروزنامه

شهردار گرگان گفت: شهرداری ها در اجرا و 
پیشبرد پروژه های عمرانی به کمک دولت 
آمده اند.به گزارش روابط عمومی شهرداری 
در  سیدالنگی  محمدرضا  سید  گرگان، 
نشست مشترک با اعضای شوراهای اسلامی 
شهرهای استان هرمزگان در محل شورای 
اسلامی شهر گرگان گفت: مدیریت شهری 
متشکل از شهرداری و شورای اسلامی شهر 
فشار بالایی را متحمل شده اند.سیدالنگی 
افزود: این فشار ناشی از آن است که دولت 
های  پروژه  پیشبرد  جهت  مالی  توانایی 
عمرانی در شهرها را ندارد و این مهم به 
شوراهای  همراهی  و  ها  شهرداری  دست 
شهر در حال اتفاق افتادن است.وی اجرای 
طرح های عمرانی را موجب امیدوارتر شدن 
تزریق  بیان کرد:  و  آینده خواند  به  مردم 
امید و نشاط به جامعه را نیاز داریم و باید 
انتخابات  در  مردم  پرشور  حضور  زمینه 
پایان سال را فراهم کنیم.شهردار گرگان با 
تاکید بر همراهی فرمانداری و شورای شهر 

با اقدامات شهرداری گفت: طبق آماری که 
ارائه  مهری(  )عیسی  شهر  شورای  رئیس 
از لوایح ما مورد موافقت  کرد، 98 درصد 
کمیته انطباق قرار گرفته که نشان دهنده 
همدلی و وفاق در مدیریت شهری گرگان 
امیدوارم  گفت:  پایان  در  است.سیدالنگی 

ارائه می شود توشه  مجموع خدماتی که 
ای برای آخرت ما باشد و در جلسه امروز 
هم بتوانیم تجربیات خودمان را به یکدیگر 

منتقل نماییم.
98 درصد لوایح مصوب شورا در 

کمیته انطباق تایید شد

رئیس شورای اسلامی شهر گرگان از تأیید 
در  شورا  این  مصوب  لوایح  درصدی   98

کمیته انطباق فرمانداری خبر داد.
بیان  نشست  این  در  نیز  مهری  عیسی 
 38 تاکنون  جاری  سال  ابتدای  از  کرد: 
جلسه در شورای شهر گرگان برگزار شده 
و 187 لایحه با مدارک و مستندان کامل 
در کمیسیون های تخصصی مورد بررسی 
قرار گرفته اند.مهری افزود: در این مدت تنها 
16 لایحه مورد تصویب قرار نگرفت و 98 
درصد لوایح تصویب شده در کمیته انطباق 
فرمانداری شهرستان نیز به تأیید رسیده 
است.وی با بیان اینکه شهرها را نمی توان با 
روش سنتی مدیریت کرد، گفت: در نرم افزار 
»سرا« تمامی مسائل مربوط به شهرداری در 
حوزه های مختلف مانند مالی، شهرسازی، 
املاک و بیش از 6 هزار اطلاعات مکانی و 
توصیفی )GIS( و سامانه شفافیت وجود 
دارد و شهروندان با مراجعه به آن می توانند 

درخواست خود را ثبت کنند. 

شهردار گرگان:

شهرداری ها در اجرای پروژه های عمـــرانی
 به کمک دولت آمده اند

محدثه اسدی نیا: حامد اله مقصودلو مدیر بهره برداری شرکت 
گاز استان گلستان در توضیح این خبر گفت: در بازه زمانی 
ابتدای سال جاری لغایت پایان آبان ماه، تعداد 47  هزار و 
570  تماس تلفنی توسط مشترکان شرکت گاز استان  با 
مرکز کنترل فوریت های شرکت  برقرار شد.مقصودلو گفت: 
با بیان اینکه همه این تماس ها پاسخ داده شده و راهنمایی 
ها و پیگیری لازم نیز صورت گرفته  است افزود: از این تعداد 
22 هزار و 270 مورد تماس غیر عملیاتی بوده و 25 هزار و 
300 مورد نیز عملیاتی بوده که در این رابطه گروه های امداد 
و عملیاتی شرکت به منطقه مورد نظر اعزام شدند .مقصودلو 
بیان داشت: شهروندان گرامی، در صورت قطع گاز ، افت فشار، 
نشت ، انفجار ، آتش سوزی ، گاز گرفتگی و موارد مرتبط دیگر 
می توانند به صورت  شبانه روزی  با سامانه 194 تماس بگیرند 
تا کارشناسان واحد امداد این شرکت در کمترین زمان ممکن 
در محل مورد نظر حضور یافته و پاسخگوی مطالبات و رفع 

مشکل مربوطه باشند
 وی ادامه داد: مهمترین عملکرد سامانه امداد مکانیزه 194 

برنامه ریزی به موقع امدادرسانان با هدف پاسخگویی فوری 
به تماس های مشترکین در حوزه  امدادی براساس طبقه 
بندی انجام شده شامل خیلی فوری ، فوری ، عادی برنامه 
ریزی شد که این موضوع  علاوه بر مدیریت  زمان حضور 
امدادگران ، نظارت و پیگیری بر عملکرد نیروهای امدادی از 
ثبت درخواست تا اتمام عملیات و ثبت گزارشات و ارزیابی و 
شناسایی نقاط ضعف و بهبود از ویژگی های مهم مرکز امداد 
194می باشد. مدیر بهره برداری شرکت گاز استان گلستان 
اظهار داشت: سامانه امداد مکانیزه  194  بصورت متمرکز 
برای کل استان در اداره مرکزی شرکت برنامه ریزی و راه 
اندازی شد و با عنایت به اهمیت پایداری جریان گاز بخصوص 
در ایام سرد سال و احتمال  افت فشار ، تمرکز تماس های 
ورودی مشترکین  بصورت شبانه روزی  کمک بسزایی در 
پایداری و استمرار جریان گاز و جلوگیری از قطع منطقه ای 

گاز می شود.

طی 8 ماهه سال 1402 انجام شد: 

پاسخگویی بیش از 47 هزار تماس تلفنی مشترکان گلستانی 
در مرکز کنترل فوریت های شرکت گاز

روح اله عبدالعلی زاده: مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی 
آذربایجان شرقی در نشستی با حضور رئیس اداره اماکن و 
مدیران موسسات موسیقی استان با اینکه هدف اصلی اداره 
کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان در برگزاری کنسرت های 
مختلف ایجاد نشاط اجتماعی و امیدآفرینی است،  از انجمن 
موسیقی و فعالان این عرصه خواست تا با ترویج و گسترش 

موسیقی اصیل و فاخر برای نسل جوان ذائقه سازی کنند.
سلیقه  ارتقای  برای  گفت:  بلاغی"  "سیدمحمدحسین 
فاخر  مضامین  ترویج  و  موسیقی  شنیدن  در  مخاطبین 
می بایست انجمن موسیقی،  موسسات و همچنین فعالان 
عرصه موسیقی تمهیدی بیاندیشند تا ذائقه نسل جوان با 
موسیقی فاخر و اصیل قرابت پیدا کند. وی افزود: در کنار 
رونق اقتصاد هنر باید به اصل و اساس هنر موسیقی نیز توجه 
ویژه ای شود.مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان تصریح 
کرد: با گسترش فضای مجازی ذائقه ها متناسب با اقتضائات 
زمان پیش می رود و برای ایجاد ذائقه ِ خوب برای نسل جدید 

باید برنامه ریزی متفاوت تری انجام گیرد.

بلاغی تاکید کرد: اهالی فرهنگ و هنر در طول تاریخ در 
شکل گیری،  تقویت و تعالی جریان هنر موثر بوده اند و از 
این رو هر هنرمند در جایگاه خود برای تداوم هنر متعالی 
تاثیرگذار است. وی همچنین با اشاره به جایگاه و پیشینه 
غنی و قوی تبریز در تمام عرصه ها گفت: اهالی هنر موسیقی 

باید بر لزوم حفظ شان تبریز در این عرصه اهتمام داشته 
اجراهای صحنه ای موسیقی  لحاظ  از  باشند.بلاغی  گفت: 
استان آذربایجان شرقی جزو سه استان اول کشور است و  
از ابتدای سال تاکنون 230 نوبت اجرای صحنه ای در سطح 
استان داشته ایم که این رقم تا پایان سال از مرز 300 اجرا 
فراتر خواهد رفت. وی تاکید کرد: در حال حاضر مدیریت 
اماکن استان و اداره کل با همکاری و تعامل مناسب سعی 
بر تسهیل زمینه برای اجراهای موسیقی دارند و امیدواریم 
این روال اصولی و ماندگار باشد.همچنین در این نشست 
سرهنگ آقازاده رئیس اداره اماکن استان نیز طی سخنانی 
بر لزوم تقویت زیرساخت ها و فضاهای فیزیکی برای تسهیل 
فعالیتهای فرهنگی و هنری تاکید کرد و گفت: گروههای 
هنری در تقویت نشاط اجتماعی نقش بسزایی دارند اما باید 
در عین ارائه برنامه، به اجرای قوانین و آئین نامه ها نیز پایبند 
استان  موسیقی  موسسات  مدیران  نشست  این  باشند.در 
به ارائه نقطه نظرات خود برای برپایی بهتر کنسرت های 

موسیقی پرداختند

بلاغی مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی آذربایجان شرقی ؛

هدف از برگزاری کنسرت،  ایجاد نشاط اجتماعی و امیدآفرینی 
در جامعه است

دبیر شورای زکات خراسان شمالی
 مطرح کرد:

جمع آوری بیش از 30 میلیارد 
تومان زکات در خراسان شمالی
* هزینه کرد 93 درصد زکات در امور 

محرومین و نیازمندان

امداد  کمیته  مدیرکل  ثانی:  محمدزاده  سمانه 
خراسان شمالی در جلسه شورای زکات خراسان 
در  زکات  اعضای شورای  از  تقدیر  شمالی ضمن 
همکاری با دبیرخانه این شورا گفت: مردم نیکوکار 
استان از ابتدای امسال تاکنون 30 میلیارد تومان 
زکات پرداخت کرده اند که 93 درصد آن در امور 
محرومین و نیازمندان هزینه شده است.الهی راد 
افزود: در استان خراسان شمالی 500 روستا دارای 
زکات واجب و مستحب هستند.دبیر شورای زکات 
استان  با اشاره به همکاری 915 عامل افتخاری و 
87 مبلغ زکات در استان با دبیرخانه شورای زکات 
افزود: از ابتدای امسال تاکنون 240 جلسه شورای 
زکات و 7 همایش توجیهی و تبلیغ با موضوع زکات 

در سراسر استان برگزار شده است.
این مقام مسئول با اشاره به پرداخت 36 میلیارد 
تومان زکات طی سال گذشته توسط نیکوکاران 
استان، اضافه کرد: از ابتدای امسال تاکنون مبلغ 
توسط  زکات  تومان  میلیون  و 100  میلیارد   30
این دبیرخانه در استان جمع آوری شده است.الهی 
راد اظهار کرد: از مجموع زکات جمع آوری شده، 
نقدی  کمک  تومان  میلیون   و 100  میلیارد   24
است. بوده  نقدی  غیر  تومان کمک  میلیارد  و 6 

بخشی  اینکه  بیان  با  استان  زکات  شورای  دبیر 
از بودجه تعهدی زکات جمع آوری شده باید در 
امور نیازمندان هزینه شود ادامه داد: از زکات جمع 
آوری شده 28 میلیارد و 100 میلیون تومان در 
امور نیازمندان هزینه شده و 2 میلیارد تومان نیز 
در امور عام المنغعه هزینه شده است. وی ادامه داد: 
تامین 9 سری جهیزیه، پرداخت هزینه های درمانی 
برای 295 نفر، تامین لوازم التحریر برای یک هزار 
تنها  غیرعمد  جرایم  زندانی  آزادی 3  نفر،  و 45 
بخشی از این هزینه کرد است.دبیر شورای زکات 
استان خراسان شمالی افزود: پرداخت 34 هزار و 
251 مورد کمک معیشت و پرداخت 97 هزار کمک 
موردی به نیازمندان بخش دیگری از هزینه کرد 
انجام شده زکات در امور محرومین بیان کرد.گفتنی 
است؛ زکات از واجبات مالی در دین اسلام است که 
بر اساس آن، مسلمانان باید مقدار معینی از 9 قلم 
کالای مشخص را برای مصرف در زندگی فقرا و 

سایر امور عمومی اجتماعی بپردازند.

 رئیس سازمان حمل و نقل بار و مسافر 
شهرداری یزد خبر داد:

تسهیلاتی برای نوسازی 200 دستگاه 
تاکسی

رئیس سازمان حمل و نقل بار و مسافر شهرداری یزد، 
از انعقاد تفاهم نامه جدید بین شهرداری و بانک قرض 
دستگاه  نوسازی 200  راستای  در  ایران  مهر  الحسنه 
تاکسی در شهر یزد خبر داد.مهدی فعالی گفت: تعداد 
هزار و 537 دستگاه تاکسی در یزد وجود دارد که بالغ 
بر 900 دستگاه به فرسودگی رسیده اند.وی افزود: به 
این منظور تفاهم نامه جدیدی با بانک قرض الحسنه 
مهر ایران صورت گرفته که وام قرضه الحسنه با کارمزد 
به صاحبان  تومان  میلیون  مبلغ 250  به  و  4 درصد 
تاکسی  نوسازی  راستای  در  فرسوده،  تاکسی های 
مسافر  و  بار  نقل  و  سازمان حمل  بگیرد.رئیس  تعلق 
شهرداری یزد ادامه داد: نوسازی ناوگان در راستای بهبود 
زیرساخت ها و افزایش استفاده شهروندان از حمل و نقل 
همگانی از جمله تاکسی همواره در دستور کار سازمان 
قرار دارد به طوری که در حال حاضر این 200 دستگاه 

تاکسی درحال نوسازی هستند.

ستاد  تشکیل  به  اشاره  با  یزد  شهردار 
از  یزد،  شهرداری  نوروزی  تسهیلات 
و  مسجدجامع  امیرچقماق،  نورپردازی 

ساختمان شهرداری یزد خبر داد.
بین الملل  امور  و  مدیریت  گزارش  به 
شهرداری یزد - ابوالقاسم محی الدینی 
کرد:  اظهار  یزد  شهر  صدای  برنامه  در 
نخستین جلسات ستاد تسهیلات نوروزی 
از نزدیک به سه هفته قبل تشکیل شد و 
با تعریف ساختار و صدور احکام مربوط 
برنامه ریزی های  ستاد،  این  اعضای  به 
اولیه برای اقدامات سازمان ها و مناطق 
مختلف شهرداری مورد بحث و بررسی 

قرار گرفت.
وی ادامه داد: قاعدتاً وقتی ما به روزهای 
آخر سال نزدیک می شویم، شهر رنگ و 
بوی جدید و نوروزی به خود می گیرد اما 
اینطور نیست که تمامی فعالیت های ستاد 

در روزهای پایانی سال انجام شود.
شهردار یزد خاطرنشان کرد: درست مانند 

خانه تکانی هایی که مردم انجام می دهند، 
رنگ و بوی فعالیت هایی که برای نوروز 
انجام می شود در روزهای پایانی مشخص 
می شود.محی الدینی بیان کرد: یکی از 
بخش های اصلی که در ارتباط با ستاد 

شده  گرفته  نظر  در  نوروزی  تسهیلات 
و همه ساله این بخش مورد توجه قرار 
می گیرد، بحث زیباسازی، رنگ آمیزی و 

گل کاری است.
وی افزود: این اقدامات برای ایام نزدیک 

به سال جدید انجام می شود و با توجه به 
آنکه ما فصل طولانی برای گلکاری های 
فصلی در شهر یزد نداریم، این گل ها از 
اوایل اسفند تا اواخر خرداد امکان کاشت 
دارند و پس از آن شرایط اقلیمی مانع از 
آن می شود.شهردار یزد یکی از اقدامات 
در نظر گرفته شده برای نوروز امسال را 
در حوزه نورپردازی دانست و گفت: امسال 
نورپردازی  یزد  شهر  فاخر  بنای  چند 
می شود که قطعاً جلوه بسیار خاص و ویژه 
ای به این بناها در شب بخشیده می شود.

بناها  این  از  یکی  گفت:  الدینی  محی 
مجموعه امیرچقماق و همچنین مسجد 
از  فجر  دهه  ایام  تا  که  است  جامع 
نورپردازی این بناها بهره برداری خواهد 
شد.وی از نورپردازی ساختمان شهرداری 
یزد خبر داد و گفت: علاوه بر آن برخی از 
پل های عابرپیاده هم نورپردازی می شود و 
در کنار آن رنگ آمیزی های گسترده ای 

هم در سطح شهر صورت می گیرد.       

 شهردار یزد :

امیرچقماق، مسجد جامع و ساختمان شهـرداری یزد 
نورپردازی می شود

شنبه 18 آذر  1402/شماره 4879 
9 دسامبر 2023/ 25 جمادی الاول  1445

 رئیس سازمان سیما، منظر و فضای سبز 
شهرداری کرج  خبرداد:

جابجایی 3۵8 درخت در مسیر پروژه 
تقاطع جمهوری اسلامی کرج

بهرام اسد پور :   رئیس سازمان سیما، منظر و فضای سبز 
شهرداری کرج با اشاره به تلاش این سازمان و مجموعه 
تقاطع  پروژه  درختان  حفظ  برای  شهری  مدیریت 
غیرهمسطح بلوار جمهوری گفت: تمام تلاش این بود که 
با یک طراحی مناسب حداقل آسیب به درختان کهنسال 
داشته باشیم که فقط 6 اصله درخت کهنسال در این 
مسیر قطع و جمع آوری خواهد شد.علیرضا عاقلی اظهار 
کرد: براساس بررسی کارشناسان دبیرخانه کمیسیون 
ماده 7 و کارشناسان اداره باغات و بررسی های کارشناسان 
سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهری شهرداری کرج 
و همچنین با توجه به مکاتبه صورت گرفته از سوی 
معاونت فنی عمرانی شهرداری کرج، مجوز جابجایی 
358 درخت در مسیر پروژه تقاطع جمهوری اسلامی 
صادر شد.وی افزود: از تعداد درختانی که در مسیر پروژه 
قرار دارند بیشترین تعداد درخت در مسیر جنوب به 
شمال و در مسیر احداث زیرگذر جنوب به شرق میدان 
است که 111 اصله درخت در این مسیر جابجا می شود.

رئیس سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهرداری کرج 
بیان داشت: عمده درختانی که در این مسیر قرار دارند، 
درختان جوان و تازه کاشت است اما 6 اصله درخت چنار 
که امکان جابجایی نداشته با مصوبه کمیسیون ماده 7 
قطع خواهد شد.عاقلی همچنین درباره دومین مسیری 
که بیشترین درخت آن جابجا می شود، گفت: در ضلع 
جنوب غربی میدان و بلوار ماهان، 69 اصله درخت قرار 
است جابجا شود.وی با اشاره به تلاش سازمان سیما، 
منظر و فضای سبز شهرداری کرج و مدیریت شهری 
برای حفظ درختان در این محدوده اظهار داشت: تمام 
تلاش این بود که با یک طراحی مناسب حداقل آسیب 
به درختان کهنسال داشته باشیم که فقط 6 اصله درخت 

کهنسال در این مسیر قطع و جمع آوری خواهد شد.
عاقلی تأکید کرد: به دلیل حفظ درختان و سبزینه گی 
آنان مقرر شد درختانی که جابجا می شوند در همان پروژه 
کاشت مجدد شوند تا کمترین آسب به این درختان وارد 
شود.رئیس سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهرداری 
کرج اضافه کرد: جابجایی درختان به صورت سنتی و 
زنجیر کردن و خالی کردن دور درختان انجام خواهد شد.

بهره برداری  به  کرج  سبز  فضای  دار  اولویت  پروژه   10
می رسدعلیرضا عاقلی بر تسریع در روند پیشرفت فیزیکی 
پروژه های اولویت دار فضای سبز تأکید کرد و گفت: این 
پروژه ها در راستای خدمات رسانی بیشتر به شهروندان 
است بنابراین باید این پروژه ها در زمان و موعد مقرر به 
اتمام و بهره برداری برسند.وی افزود: فاز دوم پروژه پاکرود 
با اتصال به میدان تاریخی کرج باید تا پایان سال تکمیل 
و  منظر  سیما،  سازمان  برسد.رئیس  بهره برداری  به  و 
فضای سبز شهری شهرداری کرج اظهار داشت: پروژه ها 
می بایست مطابق با جدول زمان بندی اعلام شده تکمیل 
شود و مدیران چنانچه نسبت به برنامه زمانی عقب هستند 
با تعریف شیفت های کاری مختلف در جهت دستیابی به 
نتایج مطلوب برنامه ریزی داشته باشند. عاقلی با بیان اینکه 
تا پایان  اولویت دار و مهم فضای سبز کرج  10 پروژه 
بهره برداری می رسد، اضافه کرد: پروژه احداث  به  سال 
تصفیه خانه محلی کرج در خط چهار حصار با 90 درصد 
پیشرفت فیزیکی در آستانه بهره برداری قرار دارد و تنها 
عملیات لوله گذاری و نصب تأسیسات مکانیکی و برقی آن 
باید انجام شود.وی با بیان اینکه پارک ولیعصر )عج( در 
محله آق تپه تا 22 بهمن در مدار خدمت رسانی شهروندان 
قرارخواهد گرفت، بیان کرد: احداث پارک مادر و کودک و 
کوهرج 3 در باغستان، پارک نبوت، پارک سالمندان و باغ 
محمد شهر از دیگر پروژه های اولویت دار سازمان است که 

تا پایان سال افتتاح خواهند شد.

9 شهردار برتر هرمزگان
 تجلیل شدند 

 9 شهردار برتر هرمزگان با حضور سیدسجاد انوشه 
و  شهرداری ها  سازمان  شهرداری های  امور  معاون 
استانی  مسوولان  از  جمعی  و  کشور  دهیاری های 
امور  هماهنگی  معاونت  سرپرست  شدند.  تجلیل 
عمرانی استانداری هرمزگان در جمع شهرداران استان 
بر ارتقای کیفیت خدمات شهری و ایجاد زیست بهتر 
مردم به عنوان اصلی ترین وظیفه شهرداری ها تاکید 
کرد.محمد مرودی تمرکز بر افزایش بهره مندی مردم 
از ثروت های خدادادی سواحل، خورها، دشت ها و 
طبیعت بکر و بی نظیر شهرهای استان را در دسترس 
ترین ابزار خلاقیت شهری عنوان کرد و افزود: مشاور 
سرمایه گذاری داشته باشید و مطالعه های اقتصادی سه 
فرصت سرمایه گذاری شهر خود را آماده کنید تا به 
کمک مزیت های کیف سرمایه گذاری بتوانید مشارکت 
سرمایه گذاران را نیز جلب کنید.وی، گذر از گردشگری 
معیشتی و رسیدن به طرح های گردشگری که علت 
نیازمند  را  باشند  استان  مختلف  به شهرهای  سفر 
تصمیم جدی و فوری دانست و ادامه داد: گردشگران 
مقصد تفریح خود را براساس جاذبه ها و جذابیت های 
خارق العاده شهرها انتخاب می کنند نه براساس مکان 
های استراحت و بر همین اساس از سرمایه گذاران 
و ایده های جدید و قابل اجرا در حوزه گردشگری 
شهری حمایت می کنیم.سرپرست معاونت هماهنگی 
امور عمرانی استانداری هرمزگان، ظرفیت های موجود 
استان را فرصت مناسبی برای توسعه شهری دانست و 
عنوان کرد: لازم است شهرداران از تسهیلات اعطایی به 
شهرداری ها برای بازسازی ناوگان حمل و نقل شهری 
و ظرفیت نهضت ملی مسکن برای بازآفرینی شهری 
در محله های حاشیه شهر استفاده کنند.وی، معماری 
را به عنوان زیربنای تحولات فرهنگی و پیشگیری از 
بسیاری آسیب های اجتماعی نام برد و گفت: براساس 
جغرافیای محل، طرح وضعیت موجود و طرح جامع 
شهری، بازآفرینی شهری را از یک یا 2 محله شروع 
کنید، بازگشایی معابر، نوسازی مدرسه و مسجد محله 

را در اولویت قرار دهید.
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آوران  برملا شدن تست دوپینگ مدال 
اگرچه  پارآسیایی  بازی های  در  ایران 
تغییری در جایگاه ایران ایجاد نمی کند 
اما زنگ خطر را برای مسئولان ورزش به 
صدا درآورد تا برای المپیک و پارالمپیک 

مراقب باشند.
ورزش ایران هنوز در تب و تاب مدال های 
رنگارنگی است که همین یک ماه پیش 
در هانگژو و از رقابت با ورزشکاران دیگر 
کشورهای حاضر در بازی های پارآسیایی 

برای کاروان کشورمان به دست آمد.
این کاروان با تاکید بر موازین اخلاقی و 
فرهنگی عازم چین شد و با دستیابی به 
جایگاه تاریخی دومی بر ارزش های فنی 
خود هم مهر تأیید زد اما اتفاقات رخ داده 
پیرامون این کاروان، نمره آن را در حوزه 
رعایت مسائل اخلاقی که دوپینگ جزوی 

از آن است را منفی کرد.
رکوردی تاریخی تر از دومی

بازی های  پایان  در  ایران  ورزش  کاروان 
همزمان  بار  نخستین  برای  پارآسیایی 
با  و  جاگذاشت  را  ژاپنی ها  و  ها  کره ای 
دوم  رده  چین،  دیوار  پشت  به  رسیدن 
جدول توزیع مدال ها را از آن خود کرد اما 
با برملا شدن دوپینگ سه بانوی اعزامی به 
هانگژو، رکوردی تاریخی تر از عنوان دومی 

برای این کاروان به ثبت رسیده است.
دو  پارآسیایی  بازی های  جریان  در 
آنچه دوپینگ  به دلیل  ایرانی  جودوکار 
تهران  به  و  خارج  هانگژو  از  شد  اعلام 
بازگردانده شدند. پرونده دوپینگ کاروان 

ایران اما با اعلام نتیجه نمونه گیری دو 
ملی پوش پارادوومیدانی و یک ملی پوش 
پاراقایقرانی سنگین تر هم شد. حضور پنج 
ورزشکار دوپینگی در یک کاروان اتفاق 
تلخی است که در ورزش ایران کم سابقه 

و چه بسا بی سابقه است.
دوپینگ؛ بزرگ ترین بی اخلاقی

مسئولان ورزش همواره بر موازین اخلاقی 
و فرهنگی در میادین بین المللی تاکید 
داشته اند. به این بهانه هزینه های هنگفتی 
صرف فعالیت های جانبی به ویژه پیرامون 
کاروان های اعزامی به بازی های آسیایی، 
پارآسیایی، المپیک و پارالمپیک می شود 
و حتی افرادی غیر از ورزشکار و مربی و 
مسئول در فهرست اعزام ها قرار می گیرند 
بر سکوی  ایران علاوه  پرچم مقدس  تا 

قهرمانی، در بعد اخلاقی و فرهنگی هم 
با افتخار برافراشته شود.

این در حالی است که اقدام به دوپینگ 
ورزشکار می تواند هر آنچه برای حفظ و 
بروز اخلاق مداری رشته شده را پنبه کند 
چرا که دوپینگ اقدامی است غیرقانونی و 
منع شده که از سوی نهادهای بین المللی 
همین  به  و  شده  تلقی  »جرم«  ورزش 
گرفته  نظر  در  مجازات  آن  برای  دلیل 
می شود.دوپینگ نه تنها آبروی ورزشکار 
خاطی را تهدید می کند بلکه استمرار و 
تعدد آن می تواند به تعلیق ورزش کشور 
هم منجر شود اتفاقی که ورزش روسیه 
به خود دیده است. دوپینگ بزرگ ترین 
قانون شکنی و غیرقابل گذشت ترین بی 
اخلاقی در ورزش است که همه اقدامات 

در  می تواند  را  کاروان  یک  در  اخلاقی 
سایه خود قرار دهد به خصوص وقتی ۵ 
ورزشکار از یک کاروان ۲۱۰ نفره متهم 

شده باشند.
زنگ خطر برای حضور در پاریس

امروزه  که  است  شومی  اتفاق  دوپینگ 
به یک چالش در رقابت های ببن المللی 
تبدیل شده است و خیلی راحت گریبان 
را  پاراآسیایی  بازی های  در  ایران  ورزش 
گرفت. البته اعلام احکام نهایی در مورد 
ورزشکاران خاطی که دو نفر آنها مدال 
آور بودند، تغییری در جایگاه دومی ایران 
ایجاد نمی کند اما با این حال نمی توان به 
راحتی روی این اتفاق منفی کم سابقه 
چشم بست و بی توجه از کنار آن گذشت.

رأی نهایی، ورزشکاران خاطی را با نتیجه 
عمل غیراخلاقی و غیر ورزشی آنها مواجه 
می کند اما مسئله مهمتر شنیدن زنگ 
خطری است که این ورزشکاران به صدا 

درآورده اند.
٨ ماه دیگر بازی های المپیک و پارالمپیک 
در پاریس برگزار می شود. به جا و لازم 
است تا کنترل دوپینگ ورزشکاران برای 
نتیجه  و  دقیق تر  خیلی  رویداد  دو  این 
بخش تر انجام شود چرا که برملا شدن 
آبروریزی  به  منجر  پاریس  در  دوپینگ 
در  نتیجه گیری  قطعاً  جهانی می شود. 
بازی های المپیک و پارالمپیک مهم است 
اما به همان اندازه هم باید به فکر اعتبار 
و آبروی ورزش کشور بود./زینب حاجی 

حسینی

»دوپینگ«هایی در نقش زنگ خطر 

مسئولان ورزش مراقب پارالمپیک باشند در پی استعفای محمدرضا ساکت؛
منوچهر نیکفر سرپرست 

باشگاه سپاهان شد
مشخص  اصفهان  سپاهان  باشگاه  جدید  سرپرست 
مدیرعاملی  از  ساکت  محمدرضا  استعفای  شد.درپی 
باشگاه فولاد مبارکه سپاهان، هیأت مدیره باشگاه صبح 
امروز تشکیل جلسه داد و ضمن بررسی دلایل استعفا 
و در نظر گرفتن جمیع جوانب و با توجه به منع قانونی 
به کارگماری بازنشستگان، ضمن تشکر و قدردانی از 
زحمات محمدرضا ساکت با استعفای ایشان موافقت و 
منوچهر نیکفر را به سمت سرپرستی باشگاه سپاهان 
منصوب کرد.منوچهر نیکفر دارای مدرک کارشناسی 
ارشد مهندسی صنایع بوده و از سال ۱۳۹۳ تا ۱۳۹۹ 
به عنوان رئیس هیأت مدیره باشگاه و در سال های ۹٨ 
و ۹۹ به عنوان سرپرست باشگاه سپاهان در این باشگاه 
حضور موفقی داشته است. در دوره قبلی حضور وی در 
باشگاه، دستاوردهایی نظیر قهرمانی تیم فوتبال سپاهان 
در  فوتبال  تیم  قهرمانی  نایب  دو  فصل ۹۳-۹۴،  در 
فصل های ۹٨-۹۷ و ۱۴۰۰-۹۹ و نیز تکمیل و افتتاح 
فاز دوم ورزشگاه نقش جهان به دست آمده است.لازم به 
ذکر است طی حکمی از سوی مدیرعامل شرکت فولاد 
مبارکه، محمدرضا ساکت به سمت مشاور مدیرعامل 
در حوزه توسعه زیر ساخت ها و اماکن ورزشی منصوب 

گردید.

لیگ برتر والیبال؛ 
فولاد سیرجان برنده بازی بزرگ 

هفته دهم
لیگ  دهم  هفته  در  سیرجان  فولاد  حاجیان:  حافظ 
برتر والیبال برابر پیکان سه بر ۲ به پیروزی رسید و 
داد.هفته دهم مرحله مقدماتی  ادامه  به صدرنشینی 
مسابقات والیبال قهرمانی باشگاه های برتر مردان ایران  با 
هفت دیدار پیگیری شد.تیم های طبیعت، شهداب یزد، 
پاس گرگان، ایفاسرام اردکان، فولاد سیرجان ایرانیان، 
چادرملو اردکان و هورسان رامسر در دیدارهای این هفته 
موفق به شکست حریفان خود شدند.نتایج کامل هفته 

دهم لیگ برتر مردان به قرار زیر است:
ایفاسرام اردکان ۳ – گیتی پسند اصفهان ۲ )۲۴ بر ۲۶، 

۲۵ بر ۲۲، ۲۶ بر ۲٨، ۲۵ بر ۱٨ و ۱۵ بر ۱۱(
پاس گرگان ۳ – سایپا تهران یک )۲۵ بر ۲۳، ۲۵ بر 

۱٨، ۲۲ بر ۲۵ و ۲۵ بر ۲۳(
فولاد سیرجان ایرانیان ۳ – پیکان تهران ۲ )۲۴ بر ۲۶، 

۲۴ بر ۲۶، ۲۵ بر ۱۵، ۲۹ بر ۲۷ و ۱۵ بر ۱۰(
مس رفسنجان ۲ – چادرملو اردکان ۳ )۲۲ بر ۲۵، ۲۵ 

بر ۲۲، ۲۳ بر ۲۵، ۲۵ بر ۲۰ و ۱۱ بر ۱۵(
طبیعت ۳ – شهرداری ارومیه یک )۲۵ بر ۲۷، ۲۵ بر 

۲۱، ۲۵ بر ۱۹ و ۲۵ بر ۱۹(
هورسان رامسر ۳ – نیان الکترونیک خراسان ۲ )۲۵ 

بر ۲۲، ۲۵ بر ۲۷، ۲۵ بر ۲۱، ۱۹ بر ۲۵ و ۱۵ بر ۱۳(
شهرداری گنبد یک – شهداب یزد ۳ )۲۵ بر ۲۰، ۲۱ بر 

۲۵، ۲۲ بر ۲۵ و ۱۹ بر ۲۵(
در پایان هفته دهم، فولاد سیرجان ایرانیان با ۹ برد و 
۲۶ امتیاز در رده اول قرار دارد و گیتی پسند اصفهان 
و  برد  با ۷  اردکان  ایفاسرام  و  امتیاز  و ۲۱  برد  با ۷ 
۲۰ امتیاز تیم های دوم و سوم هستند.هفته یازدهم 
مسابقات والیبال قهرمانی باشگاه های برتر مردان ایران 
چهارشنبه- ۲۲ آذر- با هفته دیدار پیگیری خواهد شد.

علی داودی بهترین وزنه بردار 
هفته دوم لیگ برتر شد

سیده فاطمه میری: علی داودی قهرمان دسته فوق 
سنگین و بهترین وزنه بردار هفته دوم لیگ برتر ایران 
شد.در آخرین روز هفته دوم لیگ برتر وزنه برداری در 
اهواز، رقابت دسته ۱۰۹ و فوق سنگین برگزار شد و در 
هر دو دسته تنها سه نفر حضور داشتند. در دسته فوق 
سنگین علی داوودی از تیم ملی حفاری توانست عنوان 

نخست را با ثبت رکورد ۴۳۳ کیلوگرم به دست آورد. 
 نتایج به شرح زیر است: دسته ۱۰۹ کیلوگرم

۱- احمدرضا حیدری از تیم پدافند با رکورد ۱۶۷ یک 
ضرب ۲۰۱۲ ضرب و مجموع ۳۶٨ کیلوگرم

۲- علیرضا نایب پاشایی از تیم ملی حفاری با رکورد 
۱۶۶ یک ضرب، ۱۹۴ دوضرب و مجموع ۳۶۰ کیلوگرم 
رکورد۱۶۱   با  ذوب آهن   تیم  از  عزیزی  امیر   -۳

یک ضرب، ۱۹۳ دوضرب و مجموع ۳۵۴ کیلوگرم 
دسته  ۱۰۹+ کیلوگرم 

۱- علی داودی از تیم ملی حفاری با رکورد ۱۹۲ یک ضرب، 
۲۴۱ دوضرب و مجموع ۴۳۳ کیلوگرم 

۲- علیرضا یوسفی از تیم مناطق نفت خیز جنوب با رکورد 
۱٨۰ یک ضرب، ۲۴۰ دوضرب و مجموع ۴۲۰ کیلوگرم 

۳- ابوالفضل فتحی از تیم نیروی زمینی با رکورد ۱۶۳ 
یک ضرب، ۲۰۲ دوضرب و مجموع ۳۶۵ کیلوگرم 

رده بندی تیمی هفته دوم لیگ برتر وزنه برداری:
۱- ذوب آهن اصفهان با ۶۱۹ امتیاز 

۲- مناطق نفت خیز جنوب با ۶۰۰ امتیاز 
۳- پدافند با ۵۶۱ امتیاز 

۴- ملی حفاری با ۵۵۶ امتیاز 
۵- عقاب نیروی هوایی با ۵۲٨ امتیاز 

۶- نیروی زمینی با ۴۷۵ امتیاز  
بهترین  امتیاز  کسب  ۴۳۳  با  توانست  داودی  علی 

وزنه بردار هفته دوم لیگ برتر باشد. 

دبیر فدراسیون موتورسواری و اتومبیلرانی خواستار 
صدور مجوز برای واردات موتورهای ورزشی شد.

این  به  ایران  اعزامی  ملی پوش  مرادی،  حامد 
فدراسیون،  دبیر  نژادفصیحی،  فرهاد  رقابت ها، 
مقسومی،  رضا  و  ملی  تیم  مربی  دلداده،  سهند 

سرپرست تیم اعزامی برگزار شد.
این  گفت:  نشست  این  ابتدای  در  نژادفصیحی 
مسابقات چند سالی به دلیل شیوع کرونا برگزار 
نشد. سال گذشته قرار بود در هند برگزار شود 
لغو  رقابت ها  برگزاری  و  داد  انصراف  میزبان  که 
شد اما امسال قرار است در فیلیپین برگزار شود 
و ما نیز دو ورزشکار را در دسته ۲۵۰CC عازم 
این رقابت ها خواهیم کرد.او افزود: علی باصری و 
حامد مرادی به عنوان نفرات اول و دوم انتخابی 
کشوری، نفرات اعزامی ما به این رقابت ها هستند. 
امید زیادی به کسب سکو در این مسابقات داریم 
و تیم اعزامی نیز تمرین های بسیار خوبی را پشت 
سر گذاشته و نفرات اول و دوم کشوری عازم این 

رقابت ها هستند.
دبیر فدراسیون موتورسواری و اتومبیلرانی درباره 
دلایل غیبت ورزشکاران ایران در دوره های قبل 
گفت: دو مرحله قبل از این برگزار شده که به دلیل 
بعد مسافت به چین تایپه و تایلند اعزام صورت 
نگرفت اما در این مرحله به عنوان مرحله سوم و 

پایانی حاضر خواهیم شد.
نژادفصیحی در پاسخ به سوال  درباره ممنوعیت 
واردات موتورسیکلت برای قهرمانان ورزشی این 
موتورهای  با  هنوز  ما  ورزشکاران  گفت:  رشته  

قدیمی و مستهلک مسابقات را برگزار می کنند. 
اگر روند واردات موتورهای ورزشی آغاز شود و به 
قهرمانان ما تعلق بگیرد این معضل برطرف خواهد 
سنگین  موتورسیکلت  واردات   ۹۹ سال  از  شد. 
ممنوع شده است با این حال ما اسامی ۱۴ قهرمان 
این رشته را از اسفند سال گذشته به وزارت ورزش 

معرفی کرده و در انتظار صدور مجوزایم.
او درباره برنامه های فدراسیون برای همگانی کردن 
سال  در  فدراسیون  کرد:  خاطرنشان  رشته  این 
۱۴۰۱ با همت تمامی کمیته ها و هیات های استانی 
نشان دهنده  که  کرد  برگزار  را  ملی  رویداد   ۴۷
پویایی فدراسیون است. همگانی کردن این رشته 
یکی از دغدغه های فدراسیون است و سعی ما این 
است تا علاقمندی مردم را به این حوزه بیشتر 
روی  به  پیست  در  تاریخ های مختلف  در  کنیم. 
مردم باز می شود تا با حضور مربیان آموزش ببینند 
و رانندگی کنند. در حوزه بین الملل نیز امسال 
چهار رایدر به مسابقات جهانی ترکیه اعزام شدند 
و این اعزام دومین اعزام فدراسیون است. آذرماه 
نیز سامان قنبری به مسابقات جهانی ایتالیا اعزام 

خواهد شد.
او با اشاره به بازسازی سکوهای پیست آزادی گفت: 
پیست اتومبیلرانی سال ها مستهلک شده بود اما در 
سال ۱۴۰۲ تعمیرات بسیار گسترده ای در پیست 
انجام شد. البته تغییر آسفالت پیست نیاز به هزینه 
هنگفتی دارد و فدراسیون کار عمرانی نمی تواند 
استان ها  در  ورزش  کل  ادارات  باشد.  داشته 
می توانند این موارد را انجام دهند. پیست نیز در 

اختیار شرکت تجهیز است که تلاش می کنیم این 
موضوع را پیگیری کنیم تا این موضوع نیز حل 
شود.دبیر فدراسیون اتومبیلرانی درباره لزوم استفاده 
از مربیان خارجی و افزایش اعزام ها گفت: در یکی-

دو ماهه اخیر برنامه استعدادیابی در رده های سنی 
تا بتوانیم پشتوانه سازی داشته  مختلف را داریم 
نیز دو  از مربیان خارجی  باشیم. درباره استفاده 
قرار  و  داده ایم  جهانی  فدراسیون  به  درخواست 
است یک مربی خانم از اسپانیا و یک مربی آقا از 
انگلیس تا بهمن به ایران بیایند تا برای بچه های 
مربی  استخدام  بگذارند.  آموزش  موتورسواری 
خارجی هزینه هنگفتی دارد و برای همین چهار 
یا پنج روز این مربیان خارجی هر کدام ۱۰ تا ۱۵ 
هزار دلار دریافت می کنند.نژادفصیحی همچنین به 
علاقمندی بانوان به این رشته اشاره کرد و گفت: 
هم  را  آقایان  رکوردهای  حتی  ما  بانوان  برخی 
می زنند و در اتومبیلرانی و موتورسواری بسیار پویا 
و فعالند. در بخش سوپربایک ۶۰ نفر بانو داریم که 
مسابقه می دهند اما در اتومبیلرانی تعدادشان خیلی 
کمتر است و نتوانستیم مسابقات را برگزار کنیم؛ 

چرا که تعدادشان به حد نصاب نرسید.
این  به  ایران،  اعزامی  ورزشکار  مرادی،  حامد 
در  که  است  طولانی  مدت  گفت:  نیز  مسابقات 
این رشته فعالم و امسال تمرین ها و مسابقه های 
خوبی را برگزار کردیم. امید دارم که بتوانم مقام 
خوبی را در این رقابت ها کسب کنم. موتور مسابقه 
را قرار است آنجا در اختیار ما بگذارند. قطعا کیفیت 
موتورهای آنها می تواند تاثیر داشته باشد. البته آنجا 

تایم تمرین برای ما می گذارند تا با آن موتورها نیز 
قبل از مسابقه بیشتر آشنا شویم.

از  خواسته ای  که چه  سوال  این  به  پاسخ  در  او 
مسئولان دارد، خاطرنشان کرد: ورزش ما خطرناک 
و پرحادثه است و ما نیاز داریم از موتورهای روز 
دنیا استفاده کنیم. ما موتور را با هزار گرفتاری 
تهیه می کنیم تا در پیست تمرین کنیم. مثلا یک  
لاستیک را از کشورهای دیگر با گرفتاری های زیاد 
و با چندین برابر قیمت تهیه می کنیم. امیدوارم 
مسئولان بیشتر توجه کنند تا ما نیز بتوانیم از 

موتورهای روز دنیا استفاده کنیم.
این  به  ایران  اعزامی  تیم  مربی  دلداده،  سهند 
رقابت ها، هم در این نشست خبری گفت: معمولا 
برای این مسابقات از کشورهای فعال آسیا دعوت 
می شود. سال ۲۰۱۹ به صورت غیر رسمی در این 
مسابقات حاضر شدیم و توانستیم به مقام چهارم 
 ۲۵۰ دسته  در  مقام  کسب  به  امیدوار  برسیم. 
سی سی هستیم. نفرات اعزامی طبق آیین نامه بر 
اساس مسابقه انتخابی معرفی و اعزام می شوند. 
از فردا تمرینات فشرده ای را خواهیم داشت. تیم 
به صورت حرفه ای تمرین کرده و امیدوارم برای 
اولین بار در سطح آسیا درخشش داشته باشیم.او با 
اشاره به هزینه های بالای این رشته گفت: لاستیک 
و بنزین مخصوص و ... هزینه زیادی دارد و واقعا 
متقبل می شوند.  را  زیادی  ما هزینه  ورزشکاران 
در همین کلاس ۲۵۰ سی سی آنقدر رقابت در 
انتخابی فشرده بود که شاهد کاهش یک ثانیه ای 

رکورد کشوری بودیم.

اعزام دو موتورسوار ایران به قهرمانی آسیا 

درخواست برای صدور مجوز واردات موتور سنگین

دوچرخه سواری ایران فقط در یک 
ماده سهمیه المپیک دارد

پاریس  المپیک  بازی های  در  ایران  دوچرخه سواری 
باشد. داشته  نماینده  می تواند  ماده  یک  در  تنها 

دوچرخه سواری ایران در المپیک پاریس صاحب یک 
سهمیه در بخش جاده شده ولی درباره تعداد ماده هایی 
این  رقابت های دوچرخه سواری  ایران می تواند در  که 
بازی ها شرکت کند ابهامی به وجود آمده است.رشته 
تایم تریل  و  جاده  استقامت  ماده  دو  شامل  جاده 
انفرادی است. در حال حاضر ابهامی که برای رکابزنان 
ایجاد شده، این است رکابزنان اعزامی در هر دو بخش 
انفرادی رکاب می زنند یا  استقامت جاده و تایم تریل 
تنها باید در استقامت جاده شرکت کنند.با توجه به 
سهمیه هایی که به کشورها تعلق گرفته است، ایران 
در حال حاضر تنها در استقامت جاده صاحب سهمیه 
است و نامش در بخش کشورهایی که در ماده تایم تریل 
انفرادی سهمیه دارند، دیده نمی شود. بنابراین در حال 
حاضر هر رکابزنی از ایران که به المپیک پاریس اعزام 
می شود تنها در اسقامت جاده حضور خواهد داشت.

با توجه به اینکه فدراسیون دوچرخه سواری هم اعلام 
کرده است در نظر دارد یک رکابزن جوان را به المپیک 
اعزام کند، از الان چالش هایی بین همان رکابزنان جوان 
ایجاده شده است و هر کسی حق خود می داند که به 
این بازی ها اعزام شود. از این رو فدراسیون باید سازوکار 
مشخصی را برای انتخاب رکابزن اعزامی اعلام کند تا تنها 
دوچرخه سوار ایران با کمترین حاشیه انتخاب شود.قرار 
است هفته آینده جلسه کمیته فنی فدراسیون برگزار 
شود باید دید در پایان این جلسه چه دستورالعملی 
اعلام می شود.از طرفی انتظار می رود هر کس به المپیک 
می رود، به ناکامی های این رشته در المپیک پایان دهد 
و بتواند بعد از گذشت ۱۶ سال دست کم مسابقه را تمام 

و از خط پایان گذر کند.

آگهی موضوع ماده 3 و ماده 13 آئین نامه  قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
نظر به دستور مواد ۱و ۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب ۱۳۹۰/۹/۲۰ املاک متقاضیانی که در هیات موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در 

واحد ثبتی آمل  مورد رسیدگی و تصرفات مالکانه و بلامعارض آنان محرز و رای لازم صادر گردیده جهت اطلاع عموم به شرح ذیل آگهی می گردد :
املاک متقاضیان واقع در بخش نه ثبت آمل – دهستان لیتکوه 

52- اصلی ) قریه درمه کلا سفلی (
۵۰۷٨ فرعی آقایان محمد امین اصغری و حسین اصغری هر یک به نسبت سه دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین با کاربری حریم سبز که یک سهم از نه سهم عرصه موقوفه است به 

مساحت ۱۱٨.۹۰ متر مربع خریداری شده بلا واسطه از ناصر اصغری و مع الواسطه از سکینه و حدیثه تجن جاری و محمد رضا علائی و قاسم نائیج و ملیکه باقری .
لذا به موجب ماده ۳- قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده ۱۳- آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز از طریق روزنامه محلی 
و کثیرالانتشار در شهرها منتشر و در روستاها رای هیات الصاق تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی در روستاها از طریق 
الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند معترض باید ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه 
عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی 
واصل نگردد یا معترض ، گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه 
نیست بدیهی است برابر ماده ۱۳ آئین نامه مذکور در مورد قسمتی از املاکی که قبلا اظهار نامه ثبتی پذیرفته نشده ، واحد ثبتی با رای هیات پس از تنظیم اظهارنامه حاوی تحدید حدود ، 
مراتب را در اولین آگهی نوبتی و تحدید حدود به صورت همزمان باطلاع عمومی می رساند و نسبت به املا¬¬ک در جریان ثبت و فاقد سابقه تحدید حدود ، واحد ثبتی آگهی تحدید حدود 

را به صورت اختصاصی منتشر می نماید . 
شناسه آگهی :۱۶۱۴۱۱۷  تاریخ انتشار نوبت اول ۱۴۰۲/۰۹/۱٨  تاریخ انتشار نوبت دوم :۱۴۰۲/۱۰/۲

حسن صالحی 
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک آمل 

سازمان ثبت اسناد و املاک کشور حوزه ثبت 
ملک همدان- ناحیه یک 

 آگهی فقدان سند مالکیت 
محلی  استشهاد  دوبرگ  تسلیم  با  عبدی  امیر  آقای 
مصدق به مهر دفتر خانه ۹ همدان مدعی است که یک 
جلد سند مالکیت شش دانگ پلاک ۱۵ فرعی از ۴۶۰۱ 
اصلی واقع در بخش یک همدان که به نامش ذیل دفتر 
الکترونیکی ۱۴۰۰۲۰۳۲۶۰۰۱۰۰۵۱۱٨ سابقه ثبت 
دارد و برابر سند رهنی ۲۹۵۴٨۷-۱۴۰۰/۲/۲۹ و به 
علت سهل انگاری مفقود گردیده لذا به استناد تبصره 
الحاقی به ماده ۱۲۰ آیین نامه قانون ثبت بدین وسیله 
آگهی می شود تا هر کسی مدعی انجام معامله و یا 
وجود سند مالکیت نزد خود می باشد از تاریخ انتشار 
این آگهی ظرف مدت  ده روز به اداره ثبت اسناد و 
املاک مراجعه و ضمن ارائه اصل سند مالکیت و یا سند 
معامله اعتراض خود را کتبا تسلیم نماید در صورت 
انقضاء مدت واخواهی و نرسیدن اعتراض و یا در صورت 
اعتراض چنانچه اصل سند مالکیت ارائه نگردد سند 
مالکیت المثنی به نام متقاضی صادر و تسلیم خواهد 
شد . مراتب براساس آخرین اطلاعات سیستم جامع 

تهیه و گزارش شده است .شناسه آگهی: ۱۶۱۹۰۱۵
رضا شیرخانی خرم

مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک همدان – 
ناحیه یک 

آگهی قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
نظر به دستور مواد ۱ و ۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب ۱۳۹۰/۹/۲۰ و برابر رای شماره ۱۴۰۲۶۰۳۱۰۰۱۳۰۰۹۶٨۴ مورخ ۱۴۰۲/۰۶/۰۲ هیات 
قانون تعیین تکلیف موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی چمستان تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضی آقای / خانم مهوش رحمانی  شورمستانی فرزند امامقلی نسبت به 

ششدانگ.
یک قطعه زمین با کاربری زراعی به مساحت ۲۵۶/٨۴ متر مربع به شماره پلاک ۲۷۲ فرعی از ۱ اصلی واقع در قریه معصوم آباد بخش ۱ خریداری شده از آقای / خانم محسن عابدی فیروزجایی 
مالک رسمی محرز گردیده است لذا به موجب ماده ۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده ۱۳ آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 
۱۵ روز از طریق این روزنامه و محلی / سراسری در شهرها منتشر و در روستاها رای هیات الصاق تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار 
اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند . معترض باید ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت 
به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در 
صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض ، گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند 

مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست . شناسه آگهی: ۱۶۰۹۳۱۵
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۴۰۲/۰۹/۰۴    تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۲/۰۹/۱٨

رئیس اداره ثبت اسناد و املاک چمستان - 
عین اله تیموری 

آگهی قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی 

نظر به دستور مواد ۱و ۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب ۱۳۹۰/۹/۲۰ و 
مورخ  شماره ۱۴۰۲۶۰۳۱۰۰۱۳۰۱۵۵۲۰    رای  برابر 
۱۴۰۲/۰٨/۲۳ هیات قانون تعیین تکلیف موضوع ماده 
یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی چمستان تصرفات 
خانم سید جلال  آقای/  متقاضی  بلامعارض  و  مالکانه 

حسینی  فرزند سید محمود نسبت به ششدانگ 
یک قطعه زمین با کاربری زراعی  به مساحت ۵/۹۰۹٨ 
مترمربع به شماره پلاک ۵۶۲ فرعی از ۱۰۰ اصلی واقع در 
قریه نعمت آباد  بخش ۱۱ خریداری شده از آقای/ خانم 

سید محمود حسینی مالک رسمی محرز گردیده است
لذا به موجب ماده ۳- قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده ۱۳- آئین 
نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز از 
طریق روزنامه محلی و کثیرالانتشار در شهرها منتشر و در 
روستاها رای هیات الصاق تا در صورتیکه اشخاص ذینفع 
به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ 
انتشار اولین آگهی در روستاها از تاریخ الصاق در محل 
تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک 
تسلیم و رسید اخذ نمایند معترض باید ظرف یک ماه 
از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به 
دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست به 
اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات 
ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی 
که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض ، 
گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل ارائه 
نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید 
و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه 

نیست. شناسه آگهی :۱۶۱۹۲٨۴
تاریخ انتشار نوبت اول ۱۴۰۲/۰۹/۱٨
تاریخ انتشار نوبت دوم :۱۴۰۲/۱۰/۰۲

عین اله تیموری  – رئیس  اداره ثبت اسناد و 
املاک چمستان
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خبر گزارش

وزیر صمت گفت که ایران آمادگی دارد در عمان شهرک 
صنعتی بزرگ تأسیس کند و سرمایه گذاران عمانی را در 
ایران برای سرمایه گذاری در حوزه معادن و صنایع بپذیرد.

عباس علی آبادی در بیستمین اجلاس کمیسیون مشترک 
همکاری های اقتصادی و تجاری ایران و عمان اظهار کرد: دو 
کشور سال ها است که به دنبال توسعه همکاری ها در حوزه 
انرژی با یکدیگر هستند و برای تحقق این امر باید خطوط 
ارتباطی مشخصی داشته باشیم که خط انرژی، خود خط 

ارتباطی است که به تسهیل روابط کمک میکند.
وزیر صنعت، معدن و تجارت با بیان اینکه آمادگی داریم 
تا در عمان شهرک صنعتی بزرگ تأسیس کنیم، تصریح 
کرد: می توانیم سرمایه گذاران عمانی را در ایران برای سرمایه 

گذاری در حوزه معادن و صنایع بپذیریم در همین رابطه نیز 
با رییس بانک مرکزی صحبت شده است.

به گفته وی در ایران و عمان زمینه های همکاری و مشارکت 
سازمان  همکاری  با  و  است  فراهم  صنعتی  و  اقتصادی 
استاندارد می توان، استانداردهای دو کشور را به یکدیگر 
نزدیک کرد.علی آبادی با بیان اینکه در زمینه حمل و نقل 
نیز با همکاری وزارت راه و شهرسازی می توانیم زمینه حمل 
و نقل دریایی را فراهم کنیم، اظهار کرد: در زمینه برقی 
سازی اقدامات خوبی در ایران و عمان صورت گرفته است. 
بنابراین در ساخت اتومبیل و خودروهای برقی می توانیم 
با یکدیگر کار کنیم.قیس بن محمد الیوسف، وزیر تجارت، 
صنعت و توسعه سرمایه گذاری عمان نیز بر توسعه روابط 

اقتصادی و تجاری بین این دو کشور تاکید کرد.
مشترک  کمیسیون  اجلاس  بیستمین  در  است  گفتنی 
عمان  و سلطنت  ایران  تجاری  و  اقتصادی  همکاری های 
دو توافق نامه حمایت از سرمایه گذاری های مشترک بین 
وزارت صمت ایران و وزارت اقتصاد عمان و یادداشت تفاهم 
وزارت  بین  تکنولوژی  و  فناوری  زمینه های  در  همکاری 

صمت ایران و اتاق بازرگانی عمان، منعقد شد.
همچنین طی دو روز گذشته تیم مذاکراتی ایرانی و عمانی 
در خصوص موضوعات مختلف به گفت وگو پراختند که از 
جمله آن می توان به همکاری در زمینه صنایع کوچک 
و متوسط، استاندارد، پروژه های صنعتی، معدنی و سرمایه 

گذاری، بهداشت و درمان، حمل و نقل، مالی اشاره کرد.

رییس اتاق بازرگانی مشترک ایران و روسیه گفت که با 
تکمیل زیرساخت های حمل ونقلی در تجارت دو کشور، 
اهداف توافق تجارت ترجیحی با اتحادیه اقتصادی اوراسیا 
و عضویت در گروه بریکس تحقق می یابد.»هادی تیزهوش 
تابان« در آستانه سفر رییس جمهوری به روسیه اظهار 
داشت: بر اساس آمار منتشر شده، ارزش کل تجارت ایران 
و روسیه در سال ۱۴۰۱ با افزایش نزدیک به چهار درصدی 
در مقایسه با سال ۱۴۰۰، به بالاترین حد خود در پنج سال 
گذشته رسید.وی افزود: رقم کل تجارت این دو کشور در 
سال مذکور نزدیک به ۲ میلیارد و ۳۰۰ میلیون دلار بوده 
که حدود ۶۸ درصد از آن، معادل یک میلیارد و ۶۰۰ 
میلیون دلار متعلق به ارزش واردات ایران از روسیه و بقیه، 
معادل ۷۵۱ میلیون دلار به صادرات ایران به این کشور 

اختصاص داشت.
تیزهوش تابان تصریح کرد: در ۶ ماهه نخست ۱۴۰۲ نیز 
ارزش کل تجارت ایران و روسیه حدود یک میلیارد و ۴۰۰ 

میلیون دلار )۴۴۰ میلیون دلار صادرات و ۹۲۵ میلیون 
دلار واردات( بوده که رشد ۱۱.۵ درصدی را نسبت به 
مدت مشابه سال قبل تجربه کرده است.وی با بیان اینکه 
اتصال راه آهن رشت به بندر کاسپین به طور حتم تاثیر 
بسزایی بر توسعه روابط تجاری ایران با فدراسیون روسیه 
و حجم ترانزیت کالا خواهد داشت، تاکید کرد: به طور کلی 
با چشم انداز ترسیم شده برای توسعه روابط تجاری دو 
کشور، هر طرح زیرساختی که تکمیل شود و به سرانجام 
برسد، می تواند بستر لازم را برای تحقق چشم اندازها فراهم 
کند.رییس اتاق بازرگانی مشترک ایران و روسیه اظهار 

داشت: زیرساخت های حمل و نقلی در حوزه های مختلف 
زمینی، ریلی، دریایی و هوایی مکمل یکدیگرند و می توانند 

موجب هم افزایی در حوزه اقتصادی و تجاری شوند.
وی با بیان اینکه برخی اخبار حاکی از صفر شدن تعرفه 
تجاری ایران و روسیه تا پایان سال جاری است که این 
موضوع در مبادلات تجاری دو کشور بسیار تاثیرگذار است، 
خاطرنشان کرد: حضور ایران در اتحادیه اقتصادی اوراسیا 
و پیوستن ایران به بریکس نیز از دیگر موارد مهم است 
که باید مد نظر برنامه ریزان قرار بگیرد و از این فرصت 
ها به خوبی بهره برداری شود.به گفته تیزهوش تابان، در 

کنار این موارد اجرای طرح های زیرساختی مانند اتصال 
راه آهن رشت به آستارا و تقویت ناوگان حمل دریایی از 

اهمیت ویژه ای برخوردار است.
از  استفاده  برای حذف دلار و  وی تصریح کرد: شرایط 
دوگانه روبلـ ریال در مبادلات تجاری دو کشور فراهم است 
و فقط باید تصمیمات نهایی و اجرایی در این حوزه اخذ 
شود که با تحقق این امر به طور حتم شاهد گشایش در 

مبادلات تجاری دو کشور خواهیم بود.
رییس اتاق بازرگانی مشترک ایران و روسیه تاکید کرد: 
البته پیش نیاز بسیاری از این موارد تک نرخی شدن قیمت 
ارز و اصلاح سیاست نرخ ارز چندگانه است و در غیر این 
صورت اثربخشی اقدامات مذکور به شکل قابل ملاحظه ای 
کاهش خواهد یافت.تجارت ایران و روسیه در هشت ماهه 
سال جاری با ۱۸ درصد افزایش نسبت به مدت مشابه 
سال قبل به یک میلیارد و ۷۵۶ میلیون و ۴۰۵ هزار دلار 

رسید.

رییس کمیسیون مشترک همکاری های اقتصادی ایران و 
سوریه از عملیاتی شدن ایجاد بیمه و بانک و مناطق آزاد 

اقتصادی مشترک بین دو کشور خبر داد.
 مهرداد بذرپاش در نشست کمیسیون مشترک همکاری های 
اقتصادی ایران و سوریه در تهران، با ابراز خرسندی از اجرایی 
شدن توافق های گذشته دو کشور تصریح کرد: در چند ماه 
اخیر اجرایی شدن توافق های دو طرفه سرعت خوبی گرفته 
است و به زودی مناطق آزاد مشترک ایران و سوریه معرفی 

می شود.
رئیس کمیسیون مشترک همکاری های اقتصادی ایران و 

سوریه با محکومیت جنایات رژیم کودک کش صهیونسیتی 
در غزه، بیان داشت: در روزهایی که در حال مذاکره برای 
ارتقای کیفیت زندگی دو ملت ایران و سوریه هستیم، رژیم 
اشغالگر و جنایتکار اقدام به کودک کشی و سلب زندگی از 

ملت قهرمان فلسطین می کند.
بذرپاش در ادامه گفت: اقدامات اجرایی بین دو کشور با 
سرعت در حال انجام است و پیشنهاد می شود کمیته کاری 
مشترک انرژی به صورت دائمی بین دو کشور تشکیل شود و 
تا اجرایی شدن توافق ها درباره گاز و برق فعالیت داشته باشد.

وزیر راه و شهرسازی در بخش دیگری از سخنانش با اشاره 

به لزوم تکمیل خط ریلی تهران تا دمشق و لزوم گسترش 
ترانزیت ریلی، خاطرنشان کرد: شرکت راه آهن جمهوری 
اسلامی ایران آمادگی کامل برای انجام مطالعات بازسازی 

خطوط ریلی آسیب دیده در جنگ سوریه را دارد.
تجارت  و  اقتصاد  وزیر  الخلیل«  »سامر  نشست،  این  در 
خارجی سوریه بر عزم طرفین برای انجام اقدامات مشترک 
از جمله منطقه آزاد و بیمه و بانک مشترک خبر داد و 
گفت: درباره دستورالعمل توافقنامه تجارت آزاد و چارچوب 
همکاری های بانک مرکزی دو کشور و در حوزه گردشگری 

و ترانزیت توافق های خوبی انجام شده است.

ایجاد مناطق آزاد مشترک ایران و سوریه 
به زودی عملیاتی می شود

وزیر صمت  خبرداد:

آمادگی ایران برای جذب سرمایه گذاری عمان
*امضای دو تفاهم نامه بین ایران و عمان

رییس اتاق بازرگانی مشترک ایران و روسیه عنوان کرد:

تحقق اهداف توافقنامه های تجاری با تکمیل 
زیرساخت های ایران و روسیه

نیازی به واردات محصولات آبزی نداریم
به گفته مسئولان، با توجه به سواحل شمال و جنوب کشور و 
پتانسیل بالای تولید محصولات شیلاتی، نیازی به واردات تیلاپیا 
در راستای تنظیم بازار نداریم. با توجه به ۳ هزار و ۳۰۰ کیلومتر 
سواحل شمال و جنوب کشور، پتانسیل بالایی در تولید محصولات 
از  حداکثری  استفاده  در صورت  که  دارد  وجود  کشور  شیلاتی 
ظرفیت ها، ارزآوری قابل توجهی از صادرات خواهیم داشت.بنابر 
آمار در سنوات اخیر واردات تیلاپیا ضربه مهلکی به تولید داخل 
وارد کرد به طوریکه بسیاری از تولیدکنندگان از چرخه تولید خارج 
شدند که با افزایش تعرفه واردات دیگر صرفه اقتصادی نداشت و 
مجدد بعد از چندسال موضوع واردات ماهی در راستای تنظیم بازار 
مطرح شده که این امر با واکنش تولید کنندگان روبرو شده است.

در همین رابطه سید حسین حسینی رئیس سازمان شیلات گفت: 
بنابر آمار سواحل دریاهای شمال و جنوب کشور با احتساب جزایر 
۵ هزار و ۸۰۰ کیلومتر است که بر این اساس  رتبه ۴۰ از ۲۸۲ 
کشور مشرف به دریاست.  بنابر آمار تولید آبزیان از ۳۵ هزار تن 
تولید اول انقلاب به یک میلیون و ۳۵۲ هزار تن تولید محصولات 
شیلاتی رسیده ایم که از این میان ۷۵۱ هزار تن تولید حوزه صید 
و صیادی و ۶۰۱ هزار تن در حوزه آبزی پروری بوده است.رئیس 
سازمان شیلات گفت: در راستای تعادل قیمت، سیاست واردات در 
ازای صادرات را در دستور کار قرار می دهیم و تازمانیکه فراوانی 
محصول به اندازه ای نباشد که ماهی ارزان در اختیار مردم قرار 
گیرد، روند واردات ادامه دارد. با تلاش در راستای رفع دغدغه 
زیست محیطی و با یک نگاه حفاظتی، سالانه هزارتن تیلاپیا در 
کشور تولید می شود.همانگونه که در قزل آلا رتبه اول تولید در 
دنیا را داریم، شیلات در نظر دارد که تولید تیلاپیا را به جایی برساند 

که با قیمت ارزان ماهی در سفره مردم قرار گیرد.
و  پرورش  تکثیر،  اتحادیه  مدیرعامل  قاسمی  ارسلان  ادامه  در 
از  اعم  آبزیان  تولید  مجموع  آمار  بنابر  گفت:  آبزیان  صادرات 
صید و آبزی پروری حدود یک میلیون و ۱۰۰ هزار تن است. 
با پتانسیل منابع آبی در شمال و جنوب کشور طی یک برنامه 
منسجم ۵ ساله امکان افزایش تولید به ۳.۵ میلیون تن دست 
اخیر واردات ماهی بی کیفیت تیلاپیا  یافتنی است. در سنوات 
ضربه مهلکی به ماهیان سردآبی وارد کرد که تکرار مجدد این 
امر منجر به ورشکستگی و خروج تعدادی از تولیدکنندگان خواهد 
شد.مدیرعامل اتحادیه تکثیر، پرورش و صادرات آبزیان با بیان 
اینکه واردات ارتباطی به تنظیم بازار ندارد، افزود: بنابر آمار اختلاف 
از مزرعه تا سفره گا ها در پی سودجویی عوامل  آبزیان  قیمت 
واسطه و دلال به ۳۰۰ درصد هم می رسد که برای کنترل قیمت 
آبزیان راهی جزء اصلاح نظام توزیع و حذف دلال و عوامل واسطه 
نداریم.او با بیان اینکه نیازی به واردات محصولات شیلاتی نداریم، 
گفت: بنابر آمار ایران جزء ۵ کشور بزرگ تولید قزل آلا در دنیا 
به شمار می رود که واردات به بهانه تنظیم بازار و کاهش قیمت 
معنایی ندارد چراکه طی سنوات گذشته واردات ماهی بی کیفیت 
تیلاپیا آسیب جدی به تولید قزل آلا وارد کرد.قاسمی با بیان اینکه 
واردات ساده ترین راه برای تنظیم بازار است، گفت: با توجه به 
آنکه ماهی در سبد خانوار جای خود را بدلیل فرهنگ سازی و 
مشکلات در بحث فرآوری محصول باز نکرده است، از این رو 
باید بسته بندی ماهی برای خانوار اقتصادی شود که این امر در 
کنار اصلاح نظام توزیع موجب شده  تا ماهی با قیمت مناسب در 

اختیار افراد قرار گیرد.

معاون بنیاد مسکن گفت: تسهیلات ۳۵۰ میلیون تومانی که 
در دوماه گذشته منتظر ارائه ضمانت نامه توسط سازمان برنامه 
و بودجه بود امروز به امضای ریاست این سازمان رسید.مجید 
گفت:   اسلامی  انقلاب  مسکن  بنیاد  بازسازی  معاون  جودی 
پرداخت تسهیلات ۳۵۰ میلیون تومان مسکن روستایی توسط 
رئیس سازمان برنامه و بودجه به امضا رسید که همین امر خود 

زمینه ساز تسریع در روند  پرداخت می شود.
او ادامه داد: این تسهیلات بعد از گذشت دو ماه که چشم انتظار 
امضای مصوبه ضمانت نامه ها و همچنین اختصاص سهمیه های 
استانی بانک مرکزی بود به امضا رسید.جودی تاکید کرد: قرار 
که  شود  مطرح  اعتبار  و  پول  شورای  در  تسهیلات  این  بود 
خوشبختانه اصلی ترین مرحله که امضای منظور بود انجام شد.او 
ادامه داد: خوشبختانه بعد از امضای این مصوبه موانع برداشته 
شده و روند پرداخت تسریع خواهد شد. معاون بنیاد مسکن اظهار 
کرد: در مهرماه این تسهیلات به تصویب هیأت وزیران رسیده 
بود اما چشم انتظار امضای مصوبه بوده ایم.او افزود: با تخصیص 
این سهمیه امیدوارم تسهیلات ۳۵۰ میلیون تومانی با نرخ سود 

۵ درصد ۱۵ ساله پرداخت خواهد شد. 

مشکل ابلاغ مصوبه ضمانت نامه 
تسهیلات ۳۵۰ میلیون تومانی رفع شد

شنبه 18 آذر  1402/شماره 4879 
9 دسامبر 2023/ 25 جمادی الاول  1445

آگهی اختصاصی  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  برابر ماده 3 و ماده 13 آئین نامه  
قانون تعیین تکلیف 

برابر  آرا صادره هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی تصرفات مالکانه و  بلا 
معارض خانم  راضیه احمد نژاد  بشماره شناسنامه ۶۹۵  بشماره ملی ۲۱۲۱۷۰۷۳۵۲  صادره از گرگان  فرزند صفرعلی  متقاضی  کلاسه پرونده 
۱۴۰۲۱۱۴۴۱۲۴۸۰۰۰۰۴۸۴ در ششدانگ  یک قطعه زمین که در ان احداث بنا شده است  به مساحت ۲۸/۴۵  مترمربع  از پلاک ۳- اصلی  واقع در اراضی  
اوزینه  بخش ۳ حوزه  ثبت ناحیه ۲ گرگان  طبق رای  صادره  حکایت  از تصرفات  متقاضی  دارد . لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ 
روز اگهی می شود تا در صورتی که اشخاص نسبت به  رای صادره  فوق الذکر  اعتراض داشته باشند  می توانند از تاریخ انتشار اولین اگهی به مدت دو ماه 
اعتراض خود را  به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت  یک ماه از تاریخ  تسلیم اعتراض به مرجع ثبتی  دادخواست خود را  به مرجع  ذیصلاح  

قضائی  تقدیم و  گواهی تقدیم  دادخواست را به این اداره  ارائه نمایند.
شناسه اگهی ۱۶۱۶۸۹۴

تاریخ انتشار نوبت ۱۴۰۲/۹/۱۸
تاریخ انتشار نوبت دوم :۱۴۰۲/۱۰/۰۴

حجت اله  تجری
رئیس اداره   ثبت اسناد و املاک شهرستان منطقه دو گرگان  از طرف  فرهاد فاتح 

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
و    ۱۴۰۲۶۰۳۱۰۰۱۸۰۰۳۶۴۲ شماره   آرای  و   ۱۴۰۲۱۱۴۴۱۰۰۱۸۰۰۰۰۶ و   ۱۴۰۲۱۱۴۴۱۰۰۱۸۰۰۰۰۵ شماره  های   پرونده  کلاسه  برابر 
۱۴۰۲۶۰۳۱۰۰۱۸۰۰۳۶۴۴   هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی عباس اباد 
تصرفات مالکانه و  بلا معارض آسیه  صیادی  طالی  فرزند  مرتضی و قنبر  علی گلیج  فرزند حسین مشاعا و بالسویه  نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین  
مشتمل بر ساختمان ) کاربری مسکونی( به مساحت  ۲۵۷ متر مربع قسمتی  از پلاک ۵۱۳ فرعی از ۱۴۴  اصلی واقع در قریه عباس اباد  دهستان  لنگا  بخش 
دو  ثبت عباس اباد   خریداری از امیر  احدی محدوده  مالکیت رسمی صادق  عباس خلعتبری  محرز گردیده لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به 
فاصله ۱۵ روز اگهی می شود تا در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین اگهی به 
مدت دو ماه اعتراض خود را  به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت  یک ماه از تاریخ اعتراض دادخواست  اعتراض بر ثبت خود را به مراجع قضائی 

تقدیم نمایند بدیهی است در صورت انقضاء مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد .
شناسه اگهی ۱۶۱۰۱۱۴

تاریخ انتشار نوبت  ۱۴۰۲/۹/۴
تاریخ انتشار نوبت دوم :۱۴۰۲/۹/۱۸

عباس رحمت پور 
سرپرست  ثبت اسناد و املاک شهرستان عباس اباد 

آگهی  تحدید حدود اختصاصی  حوزه ثبتی شهر چمستان
 پیرو آگهی قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی ساختمانهای فاقد سند رسمی و به استناد  تبصره  ماده ۱۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه  قانون 
اخیر الذکر  تحدید حدود  پلاک ۳۹۲  فرعی از ۱۵ اصلی  واقع در  قریه اناده  بخش ۱۱ بنام  سید محمد حسینی  نسبت به ششدانگ یک قطعه 
زمین به مساحت ۳۵۳/۷۹ مترمربع طبق رای شماره ۱۴۰۲۳۰۶۱۰۰۱۳۰۱۶۳۲۱ مورخ ۱۴۰۲/۹/۴  هیئت قانون تعییت تکلیف   در ساعت ۹ صبح 

چهارشنبه  مورخه ۱۴۰۲/۱۰/۱۷  در محل وقوع  ملک  بعمل خواهد امد.
 لذا از متقاضی  و مالکین  مجاور و صاحبان حقوقو ارتفاقی  دعوت می شود  در وقت مقرر  در محل وقوع ملک  حضور بهم رسانند بدیهی است  در 
صورت عدم  حضور متقاضی  و یا نماینده قانونی  آنان  طبق ماده ۱۵ قانون  ثبت ملک  مورد تقاضا  با حدود اظهار شده  از طرف مجاورین  تحدید 
خواهد شد . معترضین  می توانند به استناد  ماده ۲۰ قانون ثبت  و  مواد ۷۴ و ۸۶  ایین نامه  قانون ثبت  ظرف مدت  مدت ۳۰ روز  از تاریخ  تنظیم  
صورت مجلس  تحدید  حدود  اعتراض  خود را کتبا  به این اداره  تسلیم و ظرف  مدت یکماه  از تاریخ تسلیم  اعتراض  به واحد ثبتی  مبادرت  به 
تقدیم  دادخواست  به مرجع قضائی  نمایند در غیر اینصورت  با ارائه گواهی  عدم تقدیم  دادخواست  توسط متقاضی  و یا نماینده قانونی  وی و 

بدون  توجه به اعتراض  واصله  عملیات ثبتی با رعایت  مقررات ادامه می یابد.شناسه آگهی ۱۶۱۹۱۶۳
تاریخ انتشار : ۱۴۰۲/۹/۱۸

 رئیس ثبت اسناد و املاک  شهرچمستان-
 عین اله تیموری

آگهی قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی ساختمانهای فاقد سند رسمی
نظر به دستور مواد ۱و۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب ۱۳۹۰/۹/۲۰ و برابر رای شماره 
۱۴۰۲۶۰۳۱۰۰۱۴۰۰۳۷۶۸ - ۱۴۰۲/۸/۲۹ هیات  مستقر  در واحد ثبتی جویبار  به کلاسه پرونده  شماره ۱۴۰۲۱۱۴۴۱۰۰۱۴۰۰۰۱۱۸ ماده 
یک قانون مذکور تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای / خانم محسن توکلی  فرزند حسن    نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین زراعی باغی  به 
مساحت ۴۴۹۹/۵۸ متر مربع قسمتی از پلاک --- فرعی از ۱۰- اصلی  واقع در قریه جویبار  بخش  هفت  ثبت جویبار  خریداری از  حسن توکلی    
رسمی محرز گردیده است لذا به موجب ماده ۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده ۱۳ آیین نامه مربوطه 
این اگهی در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز از طریق روزنامه محلی و کثیرالانتشار در شهرها منتشر و در روستاها رای هیات الصاق تا در صورتیکه اشخاص 
ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین اگهی و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره 
ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند معترض باید ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی 
محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست به اداره ثبت  محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و 
در صورتی که  اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه نکنند اداره ثبت مبادرت به 

صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست .شناسه اگهی ۱۶۱۹۱۲۱
تاریخ نوبت اول :۱۴۰۲/۹/۱۸  تاریخ نوبت دوم :۱۴۰۲/۱۰/۰۲

سقا قاسمی -  رئیس اداره  ثبت اسناد و املاک جویبار

وزیر اقتصاد و دارایی گفت: تمرکز برای اتمام پروژه های نیمه کاره بر مولدسازی است. احسان 
خاندوزی در جلسه شورای اداری استان که در محل استانداری زنجان برگزار شد، با بیان اینکه 
دولت تمرکز خود را برای پیشبرد پروژه های نیمه کاره بر موضوع مولدسازی متمرکز کرده است، 
افزود: یکی از رویکردهای دولت برای سال آینده این است که از قبل مولدسازی، منابع خوبی 
به طرح ها تخصیص یابد.وی با اشاره به اینکه برای بهبود محیط کسب و کار باید متغیرهایی را 
اعمال کنیم که مهم ترین متغیر همان رفتارهای مدیریتی است، اظهار کرد: بخشی از متغیرهای 
تسهیل گری و بهبود محیط کسب و کار، مربوط به رفتارهای مدیریتی بوده و لازم است مدیران 

در این خصوص همت و تلاش بیشتری داشته باشند.این مسؤول با بیان اینکه مدیران در 
استان ها به هر میزان که پای کار باشند، به همان میزان جذابیت های تولید و سرمایه گذاری در 
استان ها افزایش خواهد یافت، تصریح کرد: یکی از اقدامات اولیه و اساسی برای اجرایی شدن 
طرح مولدسازی فارغ از پای کار بودن مدیران، دادن اختیار عمل بیشتر به این مدیران است 
که هم اکنون در حال رایزنی برای تحقق آن هستیم.وزیر اقتصاد و دارایی با یادآوری اینکه یکی 
از مسیرهای غلطی که در حوزه اقتصادی طی کرده ایم، این است که تمرکز مالی را از مرکز به 
سمت استان ها و افزایش این سهم سوق نداده ایم، خاطرنشان کرد: خوشبختانه زنجان عملکرد 

قابل دفاعی در حوزه اقتصادی داشته است، به طوری که ارزیابی مطلوبی از عملکرد استان 
در زمینه های مختلف از جمله بهره وری، سهولت کسب و کار، نشاط اقتصادی، نرخ مشارکت 

اقتصادی و نرخ بیکاری پایین داریم.
خاندوزی در ادامه گریزی به آخرین وضعیت اختصاص سهام عدالت به جاماندگان زد و گفت: 
اگر این موضوع تا به امروز محقق نشده، به خاطر موانع حقوقی بوده است، به همین خاطر 
تلاش داریم تا با مرتفع کردن این موانع حقوقی، اختصاص سهام عدالت به جاماندگان را به نحو 

مطلوب عملیاتی کنیم.

وزیر اقتصاد و دارایی:

تمرکز برای اتمام پروژه های نیمه کاره بر مولدسازی است



 ارزیابی کیفی برای مناقصه عمومی
مناقصه شماره 164-01-41819 خرید یك 
دستگاه شاسي کامیون 8 تن با کاربري کفي 

جرثقیل دار ساخت )تولید(  داخل کشور

شرکت ملي گاز ایران
شرکت پالایش گاز 

شهید هاشمي نژاد ) خانگیران (
 ) سهامي خاص (

1-  نوع مناقصه : يك مرحله ای داراي ارزيابي كيفي )مناقصه عمومي غيريكپارچه(
 2- نوع فراخوان : عمومی .

3 – نام ونشاني مناقصه گذار : شركت پالايش گاز شهيد هاشمي نژاد )SGPC( به آدرس : مشهد، خيابان 
آبكوه، نبش دانشسراي شمالي، شماره 255، شركت پالايش گاز شهيد هاشمی نژاد– دبيرخانه كميسيون 

مناقصات. 
- تلفن مسوول کمیسیون مناقصات و کمیته فنی بازرگانی: 37288016 -051

- تلفن دبیر کمیسیون مناقصات: 051-37285045 
- نمابر کمیسیون مناقصات و کمیته فنی بازرگانی:  051-37285024

4- نوع و مبلغ تضمین: تضمين هاي اعلام شده در آيين نامه تضمين براي معاملات دولتي به مبلغ 
1,000,000,000 ريال ) يك ميليارد ريال ( .  )لازم به ذكر است در اين مرحله نيازی به اخذ و ارايه تضمين 

نمی باشد.(
 5- نحوه و مهلت دريافت اسناد : متقاضيان مي توانند تا ساعت 19  مورخ 1402/09/25 ، نسبت 
به دريافت اسناد مناقصه از طـــريق سامـــانه تداركات الكترونيكــی دولــت )ســامانه ستاد( به آدرس 
www.setadiran.ir  و با شماره فراخوان 2002092134000125   در سامانه اقدام نمايند. لازم به ذكر 

است تمامی مراحل برگزاری مناقصه از طريق سامانه مذكور انجام خواهد شد.
6- آخرين مهلت تحويل استعلام ارزيابي کیفي تكمیل شده: متقاضيان بعد از دريافت اسناد 

مناقصه از سامانه مذكور 
مي بايست حداكثر تا ساعت  19  مورخ 1402/10/09  ، اسناد مناقصه تكميل شده را به همراه مدارك 
مورد نياز در سامانه تداركات الكترونيكی دولت بارگزاری و ثبت نمايند. لازم به ذكر است پس از پايان مرحله 
ارزيابي كيفي اسناد شركت در مناقصه براي مناقصه گران تأييد شده در اين مرحله از طريق سامانه تداركات 
الكترونيكی دولت )سامانه ستاد( ارسال و فرآيند انجام مناقصه وفق شرايط اعلام شده در اسناد مناقصه مورد 

اقدام واقع خواهد شد.
7- محل و زمان گشايش پیشنهادات : پس از بررسی پيشنهاد فنی شركتها )ارزيابی فنی(، پاكتهای مالی 
شركتهای واجد شرايط در ساعت 09 صبح مورخ  1402/11/28  ، در محل اتاق كنفرانس اداره مشهد )دفتر 
آبكوه( به آدرس مشهد، خيابان آبكوه، نبش آبكوه 7 )دانشسراي شمالي(، شماره 255، شركت پالايش گاز شهيد 
هاشمي نژاد و حداقل با سه پيشنهاد تاييد شده گشايش خواهد يافت. لازم به ذكر است تاريخ و مكان اعلام شده 

)تاريخ گشايش پيشنهادهاي مالي( قطعي نبوده و با توجه به روند ارزيابي امكان تغيير وجود خواهد داشت. 
توضیح مهم: با توجه به اين كه اين مناقصه داراي ارزيابي كيفي مي باشد در اين مرحله صرفاً تكميل و 
ارسال اسناد ارزيابي كيفي و مستندات مربوطه مورد نظر مي باشد. بديهي است شركت هايي كه در فرايند 
ارزيابي كيفي تأييد شوند در مرحله بعد اقدام به ارسال پيشنهاد مرتبط در مواعدي كه متعاقباً از طريق سامانه 

تداركات الكترونيكی دولت )سامانه ستاد(  اعلام خواهد شد خواهند نمود. 
تاريخ انتشار نوبت اول : 1402/09/15   تاريخ انتشار نوبت دوم : 1402/09/18

روابط عمومی شرکت پالایش گاز شهید هاشمي نژاد
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           پیشرو

موضوع مناقصه: تكميل سكوهای نشيمن و ساخت آلاچيق محل اسكان مهمانان نوروزی در پارك 
بزرگ شهر

مبلغ و نوع سپرده شرکت در مناقصه: مبلغ ضمانت شركت در مناقصه به صورت مقطوع و به ميزان 
850,000,000 ريال كه می تواند به صورت واريز وجه نقد به حساب سپرده 2025146685 بانك 
تجارت به نام منطقه دو شهرداری يزد و يا به صورت ضمانت نامه بانكی)دارای اعتبار سه ماهه( در وجه 

حساب مذكور باشد.
مبلغ و نوع سپرده انجام تعهدات: مبلغ ضمانت انجام تعهدات در هنگام عقد قرارداد معادل10درصد 

مبلغ  كل  قرارداد  می باشد.
نحوه تأمین اعتبار: از محل بودجه سال 1402 منطقه دو شهرداری يزد تأمين اعتبار می شود.

مهلت خريد و تحويل اسناد: زمان خريد اسناد مناقصه از تاريخ 1402/09/18 تا تاريخ 1402/09/23 
و حداكثر تاريخ تسليم مدارك و ارائه پيشنهاد قيمت در سامانه ستاد)سامانه تداركات الكترونيكی دولت( 
به آدرسsetadiran.ir و تحويل پاكت)الف( )ضمانت نامه بانكی( به دبيرخانه محرمانه حراست 
شهرداری يزد تا پايان وقت اداری روز چهارشنبه مورخ 1402/10/06 می باشد و كليه پيشنهادات در 
ساعت11:00 روز پنجشنبه مورخ 1402/10/07 در دفتر مدير منطقه دو شهرداری يزد مفتوح و با حضور 

اعضاء تصميم گيری خواهد شد.
محل دريافت اسناد: تمامی متقاضيان می بايست جهت خريد اسناد به سامانه ستاد)سامانه تداركات 
الكترونيكی دولت( به آدرسsetadiran.ir مراجعه نمايند. بديهی است در صورت عدم رعايت اين بند 

و واريز وجه، منطقه دو نسبت به استرداد آن هيچ گونه مسئوليتی ندارد.
مبلغ فروش اسناد: مبلغ فروش اسناد 1,000,000 ريال كه در سامانه ستاد درج گرديده)شماره حساب 
2091512222 بانك تجارت به نام منطقه دو شهرداری يزد(، ساير اطلاعات و جزئيات مربوطه در اسناد 

مناقصه مندرج است.
محل انجام کار: يزد ـ بلوار مدرس ـ پارك بزرگ شهر

ـ چنانچه برنده اول و دوم حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده آنها به ترتیب به نفع منطقه 
دو شهرداری يزد ضبط خواهد شد.

ـ منطقه دو شهرداری يزد در رد يا قبول هر يک از پیشنهادات مختار است.
ـ شرکت در مناقصه و دادن پیشنهاد به منزله قبول شروط و تكالیف شهرداری يزد موضوع 

ماده 10 آيین نامه معاملات شهرداری های مراکز استان ها می باشد.
ـ به اين پیمان پیش پرداخت و تعديل تعلق نمی گیرد.

ـ ساير اطلاعات و جزئیات مربوط به معامله در اسناد مناقصه مندرج می باشد.
ـ هزينه چاپ و نشر آگهی و کارشناسی به عهده برنده مناقصه می باشد.

                     

آگهی مناقصه عمومی
تکمیل سکوهای نشیمن و ساخت 

آلاچیق محل اسکان مهمانان نوروزی در 
پارک بزرگ شهر
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محققان آلمانی می گويند؛

گردن درد عامل بروز 
سردردهای شایع

تحقيقات جديد از اسكن های MRI ويژه برای تشخيص اين ارتباط، ادعا می كند كه ماهيچه های 
گردن ممكن است باعث سردرد شوند. محقق دكتر »نيكو سولمان« از بيمارستان دانشگاهی 
Rechts der Isar در مونيخ، گفت: »رويكرد تصويربرداری ما اولين شواهد عينی را در مورد 
درگيری مكرر عضلات گردن در سردردهای اوليه، مانند گردن درد در ميگرن، با استفاده از 

توانايی كمّی سازی التهاب ظريف درون ماهيچه ها ارائه می دهد.«
افراد مبتلا به سردردهای تنشی اغلب احساس سفتی در سر و درد خفيف تا متوسط در دو 
طرف سر می كنند. از سوی ديگر، ميگرن با درد شديد ضربان دار به طور كلی در يك طرف 
سر حالت ضربه ای ايجاد می كند. ميگرن همچنين ممكن است باعث تهوع، ضعف و حساسيت 

به نور شود.
گردن درد معمولاً با سردردهای اوليه همراه است، اما تاكنون هيچ نشانگر زيستی برای اندازه 

گيری التهاب و تحريك عضلات گردن وجود نداشته است.
در اين مطالعه، تيم تحقيق درگيری عضلات گردن در سردردهای اوليه را با استفاده از نوع 
خاصی از MRI برای يافتن ارتباط بين دفعات گردن درد و سردرد انجام داد. محققان درد و 

تحريك عضلانی را با استفاده از حالتی به نام مقادير T2 عضلانی اندازه گيری كردند.
مطالعه شامل 50 شركت كننده، عمدتاً زن، در رده سنی 20 تا 31 سال بود. 16 نفر سردرد 

تنشی داشتند، در حالی كه 12 نفر سردرد تنشی به اضافه ميگرن داشتند. گروه ها با 22 فرد 
سالم همسان مقايسه شدند.

همه شركت كنندگان MRI توربو اسپين سه بعُدی داشتند. ارتباط بين مقادير T2 عضلانی 
و وجود درد گردن، تعداد روزهای سردرد و تعداد نقاط درد كه با دستكاری عضلات ذوزنقه ای 

تعيين می شود، مورد تجزيه و تحليل قرار گرفت.
 T2 عضلانی را نشان داد. مقادير بالاتر T2 گروه سردرد تنشی به اضافه ميگرن بالاترين مقادير

عضلانی به طور قابل توجهی با تعداد روزهای سردرد و وجود درد گردن مرتبط بود.
نقشه برداری عضلانی T2 همچنين می تواند برای طبقه بندی بيماران مبتلا به سردرد اوليه و 

برای نظارت بر اثرات درمان استفاده شود.
سولمان خاطرنشان كرد كه درمان های غيرتهاجمی كه درد در عضلات گردن را هدف قرار 

می دهند، می توانند به اندازه داروها مؤثر و ايمن تر باشند.


